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■ Revyrekord
Over 100 solaungdommer vil
være med å lage moro i
Solarevyen. – Det kommer til
å smelle godt på scenen, sier
lederne.

SIDE 8 OG 9 

■ Magisk
Gamle menn blir som gutter
når de får fortelle om sin tid i
orkesteret The Magics.
Gjengen rocket Treffen på 
60-tallet. 

SIDE 12 OG 13

■ Gravid på jobb
Kommunen hjelper gravide å
være i jobben så lenge som
mulig. Trening og veiledning
gir trygge vordende mødre.

SIDE 6

■ Legohuset
På Salem bygges det kirker,
lekeplasser, batmobiler og
heisekraner. 
Jenter har også adgang.

SIDE  19

■ Kjemper om
penger
De små idrettslagene er redde
for at de kjemper en håpløs
kamp mot håndballen og 
fotballen når grasrotmidlene
til Norsk Tipping skal deles ut.
– Det er sånn systemet 
fungerer, sier Sola 
Pistolklubb.

SIDE  24
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«Det du ikke
finner overalt»

Sikrer Tananger indre havn
Lørdag datt Ida Mæland (5) på sjøen og
mamma  Mette H. Jørmeland hoppet etter.
Hun fikk datteren opp, men uten en skikkelig 

stige kavet hun i vannet 15 minutter før hun
ble reddet. – For dårlig, sier havnevesenet, og
installerer fire nye stiger.

SIDE 4 OG 5

Skjærende lyder fra skrapmetall
Ken Arvid Risa har hørt seg lei av 
skrapelydene til Hermod Teigen AS.
– Det er nesten uutholdelig, sier han.

SIDE 2 OG 3

Hemmelig selskap vil til Risavika
Et internasjonalt oljeselskap vil ha opsjon på
å bygge kontorlokaler ved Schlumberger.
Men kommunen vil ikke røpe hvem det er.

SIDE  18

Få Solabladet to ganger i uken
Fra 3. mars kommer avisen tirsdag og torsdag

Etter at Ida Mæland (5) og mamma Mette H. Jørmeland endte på sjøen i Tananger indre havn var Yngvar Skjæveland i Stavanger
Interkommunale Havn IKS sporenstreks ute i Tananger indre havn og installerte skikkelige stiger. (Foto: Line Viste)
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til og med lørdag
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Havnet på sjøen
På rent instinkt kaster mamma Mette H. Jørmeland seg i
sjøen etter datteren Ida Mæland (5) havner utenfor 
kaikanten i Tananger indre havn.

I det iskalde vannet klarer hun å løfte datteren opp til 
et dekk, og får henne på land. 

Selv prøver hun seg på to stiger. Den ene er for høy. 
Den andre pill rotten.

Takket være oppmerksomme naboer, som hører de redde
skrikene til søsknene, blir Jørmeland reddet etter 15
minutter i vannet. Blåfrossen.

– Det er absolutt vårt ansvar, sier Mads Steffensen, 
maritim sjef i Stavanger Interkommunale Havn IKS. 

Kaien fulgte med på Risavikalasset for sju år siden, og det
er tydeligvis lett å glemme en liten kai i det store 
havnelasset.

Nå setter havnevesenet opp minst fire nye stiger på en
kai som slår sprekker og smuldrer vekk men de venter på
at politikere, grunneiere og beboere i området skal bli
enige om hvordan de vil at havnen skal se ut.

Stigene skulle vært der da Ida lå i vannet og mamma
prøvde febrilsk å redde seg selv og datteren. 

I stedet var det vennligheten og stigen til en tilfeldig
nabo, som tilfeldigvis var hjemme, som stoppet en 
dramatisk hendelse fra å bli en tragedie.

Ansvarlig redaktør: Hilde Garlid, hilde@solabladet.no
E-post til redaksjonen: solabladet@solabladet.no
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Ken Arvid Risa og 
beboere på Snøde har
fått nok av støyen fra
Hermod Teigen AS sin
skraping, lossing og 
lasting av metall 
i Sola Havn.

HELENE PAHR-IVERSEN

helene@solabladet.no

Men Hermod Teigen AS søker
om tillatelse til å fortsette å
drive sin jern- og metall-
gjenvinning i Sola Havn. 

Over ti år med støy
Firmaet, som har sin base i
Drammen, har siden 1997 leid
arealer av Sola Havn, som leier
av Sola Betong AS, som igjen
leier av Sola Blandeverk. 

Nå skal anlegget deres opp-
graderes og de søker derfor
fylkesmannen i Rogaland om
tillatelse til å motta inntil 15000
tonn skrapmetall og inntil
50-100 tonn næringselektro.

Beboerne på Snøde har fått
nok av støyen fra Hermod
Teigen AS.

– Støyen er forferdelig. Når
skipene skal lastes, løfter de
metallskrotet høyt opp i luften
og slipper dem rett ned i båten.
Gjenværende metall skrapes så
ut av skipene og skaper en utro-
lig høy og nesten uutholdelig
støy, beskriver Ken Arvid Risa,
som bor på Snøde.

Mister nattesøvnen
Hadde aktivitetene i det minste
foregått på dag- og etter-
middagstid i ukedagene, hadde
ingen klaget, mener Risa.

– Men slik er det ikke. Det er
ikke mer enn en uke siden jeg
måtte ned rundt midtnatt for å
be dem stoppe bråket, forteller
han.

Risa ringte først støy-
telefonen og fikk beskjed om at
støyen skulle opphøre innen få
minutter. Så skjedde ikke.

– Etter en drøy halvtime
spaserte jeg ned for å snakke
med arbeiderne selv. De sa rett
ut at de lastet og losset om
kveldene og nettene fordi det er
billigere og fordi Sola Havn
ikke har tidsbegrensede anløp
slik Stavanger og Sandnes har,
hevder Risa.

Vil bli hørt
Ifølge ham har han hele Snøde
sør-feltet med seg når han sier
at naboene har fått nok.

– Jeg vet ikke hva vi skal
gjøre. Vi som bor her må leve
med mye støy, og vi synes virke-
lig at det er på tide at
kommunen gjør noe. Dersom
kommunepolitikerne anbefaler
at fylkesmannen avviser
søknaden til Hermod Teigen
AS, vil det gi oss et etterlengtet
signal om at vi blir hørt og våre
behov ivaretatt, mener Risa.

Bør flyttes
Risa har bodd på Snøde hele sitt
liv, og har sett den enorme
utviklingen i Risavika. 

Han regner seg som en av
dem som ønsker industri og
arbeidsplasser i området vel-
kommen.

– Men det Hermod Teigen
AS driver, er ikke forenlig med
bebyggelse så nær. Denne støy-

ende skraphandelenen burde
ligget lengst mulig vekke fra
folk, mener han.

Risa og andre naboer fra
Snøde har klaget en rekke
ganger på støyen, både til firma-
et, kommunen,  politiet og støy-
telefonen. De klager først og
fremst over at firmaet ikke over-
holder de tidsbegrensninger de
har fått for sine aktiviteter.

– Støyen fra Hermod Teigen AS ved Sola Havn er den verste for oss som bor    

Vil gi Hermod 
Kommunen mener 
Hermod Teigen AS bør
få fortsette dagens drift i
Sola Havn. 

HELENE PAHR-IVERSEN

helene@solabladet.no

– Det er ikke samsvar mellom de
klagene som
kommer fra
naboene og
den driften
som daglig
leder beskri-
ver. Dette
kan forklares
med at det er
flere aktører i Sola Havn og at
støyutslipp fra dette området
kan forveksles, mener Svein
Arvid Andersen (bilde), som er
leder for seksjon byggesak i Sola
kommune.

Tidsbegrensninger
Ifølge kommunen er det ikke
registrert klager fra naboene på
Hermod Teigen AS sine
aktiviteter siden 2003.

Den gangen innførte kom-
munen krav til hvilke tider
bedriften skulle få arbeide.
Kravet ble satt til mellom
klokken halv sju til fem hver-
dager. Det tillates ikke arbeid i
helgene, eller helligdager.

Kommunen påpeker at
bedriften har ved enkelte
anledninger søkt om tillatelse til
å få utvidet, eller endret disse
tidene på bestemte dager. De
har da gjerne søkt om å få holde
på til klokken 23 om kvelden en
bestemt dag.

Ny støyrapport
Ifølge kommuneadministra-
sjonen fungerer denne ordning-
en greit, og de ser derfor ingen
grunn til å anbefale at fylkes-
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n AS bør flytte

– Bryter reglene
Etter at kommunen for fem år
siden mottok en rekke klager på
Hermod Teigen AS sine
støyende aktiviteter, ble det satt
krav om at bedriften kun skulle
arbeide mellom klokken halv sju
til fem hverdager. 

Lasting av båter skulle av-
sluttes innen klokken seks, og
det skal ikke arbeides i helgene.

– Dette har Hermod Teigen
AS ikke overholdt, påstår
Ken Arvid Risa, og forteller at
han flere ganger har vært nede
på havnen sene kvelder for å be
arbeiderne stanse bråket.

Godt forhold til havnen
Risa påpeker at Risavika uvikler
seg til en moderne havn, der de

fleste aktørene prøver å arbeide
miljøvennlig og støysvakt.

– Vi vil ha et godt forhold til
havnen og de som jobber der. Vi
er ikke på noen måte fiender av
bedriftene her nede, men den
støyen Hermod Teigen AS står
for, er en belastning som er for
stor for oss, sier han.

   på Snøde, mener Ken Arvid Risa. (Foto: Helene Pahr-Iversen)

Havnevesenet
støtter naboene
Havnedirektøren
ønsker at kommunen
utreder alternativ 
plassering av
Hermod Teigen AS.

HELENE PAHR-IVERSEN

helene@solabladet.no

Havnedirektør Finn P. Olsen
i Stavangerregionen Havn
IKS påpeker at de over tid har
registrert at det er kommet
inn flere klager fra naboer på
virksomheten til Hermod
Teigen AS i Sola Havn. 

Alle disse klagene har
dreiet seg om støy.

Olsen skriver i et brev til
Sola kommune at han stiller
spørsmål om bedriftens
beliggenhet.

– Vi vil derfor anbefale at
det utredes muligheter for

alternativ plassering før en ny
utslippstillatelse gis, skriver
havnedirektøren.

Fare for oljesøl
Søknaden til Hermod Teigen
AS omfatter fortsatt drift og
tillatelse til å motta inntil
15000 tonn skrapmetall og
inntil 50-100 tonn nærings-
elektro. 

Bedriften opplyser at olje-
holdig skrapavfall vil bli
håndtert under tak, på fast
dekke og med fall til oppsam-
lingstank. 

Absorbsjonsmiddel skal
være tilgjengelig for å ta hånd
om eventuell oljespill, og
overflatevann skal ledes til sjø
via oljeutskiller.

Stavangerregionen Havn
IKS mener at disse tiltakene
ikke forhindrer muligheten
for oljespill og lokal 
forurensning.

Teigen AS grønt lys
mannen avviser søknaden til
Hermod Teigen AS.

– Støyrapporten som be-
driften fikk utarbeidet er nå fem
år gammel, og vi anbefaler at det
lages en ny, påpeker Andersen.

Søknaden fra Hermod
Teigen AS ligger nå ute til
offentlig ettersyn før den skal til
behandling hos fylkesmannen.

Sola kommune gir sin velsig-
nelse til fortsatt drift forutsatt at
tidsbegrensningene for driften
som gjelder i dag, fortsatt over-
holdes. Samtidig ønsker
kommunen en ny støyrapport
utarbeidet. 

Det skal også settes nød-
vendige krav i forbindelse med
oljeholdig avløpsvann.

Støyplager
Naboer i området har ved en
rekke anledninger klaget på
støyen som kommer fra
Hermod Teigen AS. 

De sier seg bombesikre på at
støyen kommer fra bedriften, da
de ved flere anledninger har gått
ned seint om kvelden og bedt
ansatte ved bedriften stanse
bråket.

Naboene påpeker at den
nærmeste boligen ligger
omtrent 150 meter fra Hermod
Teigen AS. Snødelandskapet er
også utformet på den måten at
lyden bærer godt oppover i
feltet, noe som forverrer
situasjonen.

Avviser naboklagene
Problemene som naboene foku-
serer på blir avvist av Atle
Teigen, daglig leder for
Hermod Teigen AS.

Ifølge ham har firmaet ikke
mottatt en eneste støyklage de
siste to-tre årene.

– Den siste klagen vi fikk
kom da vi holdt på med såkalt
«lansebrenning» av skrap, som

utvikler en stygg, gulaktig, men
ufarlig røyk. Vi stanset arbeidet
da klagene kom, og vi har siden
vært veldig forsiktige med dette
arbeidet. Støyklager har vi ikke
hatt på to-tre år, hevder Teigen.

Påstand mot påstand
Daglig leder sier også at bedrif-
ten har omtrent et båtanløp per
måned. Ifølge bedriftens logg-
bok kom det inn 10 båter til
firmaet i 2007 og 9 båter i fjor. 

Naboer til bedriften mener
dette ikke stemmer, og at
Hermod Teigen AS har ved en
rekke anledninger jobbet med
det støyende skrapmetallet og
båtene til seint på kvelden, samt
i helgene.

– Dette er en total forvreng-
ning av sannheten. Vi har aldri
hatt problemer med å følge inn-
gåtte avtaler og lover, slår Atle
Teigen fast.

– Mange hensyn å ta
Fylkesmannen i 
Rogaland avgjør i
løpet av våren om 
Hermod Teigen AS får
sin tillatelse.

HELENE PAHR-IVERSEN

helene@solabladet.no

– Vi har ikke på noen måte
bestemt oss i denne saken
ennå. Vi avventer merk-
nadene fra høringsinstansene
først, sier Kristin Espeset,
som er saksbehandler hos
Fylkesmannen i Rogaland.

Etter at høringsinstansene
har sagt sitt, samler fylkes-
mannen merknadene og sen-
der dem til Hermod Teigen
AS for kommentarer.
Deretter behandler fylkes-
mannen saken.

– Vi gjør en totalvurdering
av denne saken, slik praksisen
er. Dette er en sak der for-
delene med gjenvinning veies
opp mot ulempene med
skrapavfall og støy, sier
Espeset.

Politisk behandling
Hensynet til naboer og om-
givelser skal også vurderes.
Viktig for fylkesmannen er
det også hva Sola kommune
sier om saken.

Rådmannen ønsker å
anbefale videre drift i Sola
Havn. Politikerne i det faste
utvalg for plansaker behand-
let saken under sitt møte i går
ettermiddag. 

Et enstemmig planutvalg
valgte å utsette saken for å
innhente uttalelse fra 
kommunelegen angående
støyen fra bedriften.

Havnedirektør Finn P. Olsen har mottatt flere klager fra
naboer angående støy fra Hermod Teigen AS i Sola Havn.
(Arkivfoto)
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– Vannet var kaldt og stigen 

Instinktivt kastet moren
seg i sjøen da Ida (5) falt
uti. Selv kom hun seg
ikke opp før naboer kom
med stige. 

LINE VISTE

line@solabladet.no

En koselig tur for å mate endene
utviklet seg til en kamp mot
minuttene for moren og hennes
tre døtre. 

Falt i vannet
Mette H. Jørmeland tok med
seg tvillingene på fem år og
yngstedattera på tre til
Tananger indre havn etter hen-
ting i barnehagen onsdag etter-
middag. 

Mor hadde ikke fått tid til å si
ifra at de måtte være forsiktige,
før Ida Marie (5) lå i vannet.

– Jeg så som i sakte film at
hun mistet balansen og stupte
uti vannet. Jeg tok av jakken og
kastet meg instinktivt uti. Ida
kan ikke svømme, men hun fløt
raskt opp og holdt seg flytende
til jeg fikk tak i henne. Jeg
tenkte at hvis vi ikke kom oss
opp måtte jeg være der sammen
med henne, forteller Jørmeland. 

Skrek om hjelp
Tilbake på land stod tvilling-
søsteren Maren Sofie (5) og lil-
lesøster Tuva Birgitte (3). 

– De er små begge to, og
Maren har Downs syndrom. Jeg
var redd de skulle få panikk og
hoppe etter meg, sier
Jørmeland.   

Barna skrek om hjelp mens
mor konsentrerte seg om å få
datteren på land. 

– Hun var veldig flink og for-
holdt seg rolig. Vi kom oss bort
til det ene dekket der fiske-
båtene ligger til vanlig, og jeg

fikk skubbet henne opp ved at
hun tråkket på skulderen min,
forteller Jørmeland. 

Imens hadde naboer i bolig-
komplekset ved havnen hørt
barneskrikene og kom til for å
hjelpe. Noen tok seg av barna,
mens andre konsentrerte seg
om å hjelpe mor opp av sjøen. 

Kom seg ikke opp
Med datteren trygt på land
forsøkte moren først å komme
seg bort til den ene stigen langs
kaien. Denne rakk hun ikke opp
til.

– Det var lavvann og jeg
hadde nesten ikke følelse i
hendene. De var så kalde at de
kjentes ut som knudrete kjøtt-
kaker. Jeg følte meg også veldig
tung i kroppen, forteller
Jørmedal. 

Da hun tok seg bort mot den
andre stigen kom hun seg opp
på det nederste trinnet. 

– Stigen var gammel og
råtten, så da jeg tråkket oppå
knakk det nederste trinnet,
forteller hun. 

En av naboene forsøkte da å
dra henne på land ved å ta tak i
håndleddet. 

– Jeg kjente at det gikk bare
ikke, og klokka røyk da han dro
i håndleddet mitt. Jeg var kald
og kjente at jeg var iferd med å
gi opp. En av damene kjeftet på
meg og sa «dette klarer du» -
det hjalp faktisk, sier Jørmeland. 

Hentet egen stige
En annen av naboene handlet
raskt og kom med en stige fra
boden. Først da klarte
Mette H. Jørmeland å ta seg på
land igjen. 

– Det burde ha vært en
rampe eller noe annet man let-
tere kunne ta seg på land via.
Det er iallfall ikke godt nok at
stigen er råtten, sier Jørmeland. 

Vel oppe på land kjente hun

virkelig hvordan kulden hadde
satt seg i kroppen. 

– Jeg hadde ikke tidsbegrep,
men de som hjalp oss anslo at
jeg var i vannet i nærmere et
kvarter. Det føltes lenger. Da
jeg kom opp var jeg iskald,
hendene verket og det føltes
som om huden var full av sår,
beskriver Jørmeland. 

Hun setter umåtelig pris på
at både hun og datteren fikk
komme inn til naboene for å
dusje. De fikk også låne tørre
klær. 

– Jeg vil takke alle som hjalp
oss. Jeg vet ikke hvordan det
skulle gått uten dem, sier
Jørmeland. 

Tilbake for å takke
To dager etter er familien til-
bake i Tananger havn. Denne
gangen er de tørre og trygge,
selv om Maren ikke vil gå for
nær kaien.  

De har med seg blomster og
tegninger som de skal gi til sine
gode hjelpere. Emil og Tordis
Rott tar imot dem med
klemmer og åpen dør.

Ekteparet bor i første etasje i
lavblokken, og har orkesterplass
til det som foregår nede i
havnen. Heldigvis var de hjem-
me da Ida og moren strevde
med å komme seg opp av sjøen. 

– Vi satt i stua og hørte barna
som skrek. Klart vi måtte
komme oss ut og hjelpe til, sam-
men med flere andre naboer,
sier Emil Rott. 

De setter veldig pris på opp-
merksomheten, og var selvsagt
glade for å kunne være til hjelp. 

Bearbeidet med tegninger
Mette H. Jørmeland har
snakket mye med barna om det
som skjedde. Hun tror ikke Ida
har fått skrekken for sjøen etter
hendelsen. 

– Dagen etter ulykken tok vi

Det er ikke noen 
fasitsvar for hva man
gjør når noen faller i 
sjøen. Det beste rådet er
å tiltrekke seg 
oppmerksomhet. 

LINE VISTE

line@solabladet.no

– De aller fleste handler instink-
tivt, og hadde det vært et av
mine barn hadde jeg hoppet
selv. Men da tar man samtidig
en sjanse på at man ikke
kommer opp selv heller. Det er
rett og slett et skrekkscenario du
beskriver, sier Kjell Bjørnsen,
vaktkommandør ved Brann-
vesenet Sør- Rogaland IKS, når
han får høre om episoden fra
Tananger indre havn. 

Ida Marie Mæland (5) ble reddet opp av sjøen av moren Mette H. Jørmeland. Igjen på land stod tvillingsøster    
fremdeles preget av hendelsen, og ville ikke gå for nær havnen da bildet ble tatt.  (Foto: Line Viste)

Brannvesenets

Ida Marie Mæland (5) ga blomster og tegninger til naboene som
hjalp henne og moren opp av sjøen. (Foto: Line Viste)
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pill råtten

Setter opp minst fire nye stiger
Havnevesenet har ikke
hatt tilsyn med
Tananger indre havn
de siste syv årene. Nå
settes det opp stiger for
hver femtiende meter. 

LINE VISTE

line@solabladet.no

Da Solabladet kontaktet
Stavanger Interkommunale
Havn IKS, kjente de ikke til at
de hadde hatt tilsyn med
Tananger indre havn i løpet av
de syv årene de har sittet med
ansvaret. 

– Det har ikke vært høyt
prioritert, for å si det sånn. Da
vi overtok ansvaret for
Risavika fikk vi Tananger havn
med på lasset, så det er
absolutt vårt ansvar, sier
maritim sjef, Mads Steffensen. 

Han forsikrer imidlertid
om at de vil ta tak i saken
umiddelbart, og foreta en total
sjekk av havneanlegget. 

– Vi er opptatt av at det skal

være flere redningsstiger til-
gjengelig, og at disse skal være
godt merket, slik at man ser
dem, selv i mørket, sier
Steffensen. 

– Altfor dårlig
Onsdag morgen var Yngvar
Skjæveland på plass for å sjek-
ke tilstanden. Han er fag-
arbeider og båtfører i
Stavanger Interkommunale
Havn IKS. 

– Det er altfor dårlig. Vel
finnes det to stiger som
kommunen har satt opp da de
hadde ansvaret, men fiske-
båtene ligger jo som regel
foran dem. Hva er hjelpen i
dem da? spør Skjæveland. 

Han understreker at
kommunen ikke har brutt for-
skriftene da de hadde ansvaret,
men at stigene er dårlig
plassert hvis de skal være til
nytte for å komme seg opp av
sjøen. 

I tillegg er disse stigene
vanskeligere å ta seg opp på
enn de nye, som blant annet
blir brukt i Vågen i Stavanger. 

– Jeg har snakket med

fiskerne, og prøvd å få til en
ordning med at de kan fortøye
et annet sted, sier Skjæveland. 

Ikke en redningsstige
Han oppdager også en av
trestigene som Mette Helle
Jørmeland prøvde å bruke.
Den er i dårlig forfatning. 

– Dette må være en stige
som båtfolket har satt opp selv.
Det er ikke denne typen vi
bruker, sier Skjæveland. 

Han tror heller ikke det er
særlig nytte i denne stigen hvis
man havner i sjøen.

– Den er råtten og glatt, så
det er ikke enkelt å heise seg
opp i den, sier Skjæveland.  

Minst fire stiger
Nå skal han tilbake til lageret
for å finne riktige bolter og
stiger.

– Vi skal sette opp solide
redningsstiger i stål med
bøyler for hver femtiende
meter bortover kaien. Disse
har vi på lager, så disse skal
være på plass allerede torsdag,
sier Skjæveland. 

Tananger indre havn er Stavanger Interkommunale Havn IKS sitt ansvar. Nå setter de opp nye
redningsstiger. (Foto: Line Viste)

Få andre til å ringe
Han råder imidlertid folk som
havner i en lignende situasjon
som familien Jørmeland, til å
enten varsle brannvesenet på
110 selv, eller å rope til folk i
nærheten som kan gjøre det for
dem. Når brannvesenet får
melding rykker også politiet og
ambulanse ut automatisk. 

– Det er klart at hvis man
ikke har telefonen i lommen, og

ens eget barn ligger i sjøen, er
det vanskelig å gjøre dette om
det ikke er folk i nærheten. Folk
skal uansett vite at vi er der
innen tre-fire minutt. Dykkerne
kler seg på veien ut, forklarer
Bjørnsen. 

Han understreker at dette
gjelder også dersom noen faller
på sjøen i Tananger.

– Vi har folk spredt rundt,
blant annet i Kvernevik, for at vi

skal kunne være på stedet
raskest mulig, sier vakt-
kommandøren. 

Vanskelig å komme opp
Bjørnsen anslår at temperaturen
i sjøen i disse dager ligger rundt
fire til fem grader. Han er kjent
med at mange får panikk når de
faller i sjøen, særlig ved lave
temperaturer. 

–Vi vet samtidig at man kan

holde ut ganske lenge, og når vi
blir varslet er vi på stedet før
forfrosninger blir problemet,
understreker han. 

Brannvesenet har hatt flere
øvelser i havnebassenget i
Stavanger. Da har de selv erfart
hvor vanskelig det er å komme
seg opp. 

– Uten gummibåt hadde vi
ikke klart å komme oss opp. Når
du ligger med vannet til halsen

klarer du ikke å heise deg opp
selv. Det skal være stiger
tilgjengelig, men om man ser
dem i mørket er en annen sak,
sier Bjørnsen. Også han etter-
lyser en tydeligere merking av
redningsstigene; gjerne med lys.   

– Det er klart at faller du på
sjøen når du er alene, får panikk
og ikke får hjelp, da er du
virkelig ute å kjøre, sier han.  

fri fra jobb og barnehage. Vi har
snakket mye og prøvd å
bearbeide hendelsen på ulike
måter. Barna har tegnet det som
skjedde, og jeg har fokusert på
hvor flink Ida var da hun falt uti,
sier Jørmeland. 

Først nå i ettertid har det gått
opp for henne hvor dramatisk
hendelsen faktisk var. 

– Jeg begynte å tenke på alt

jeg ikke har fått gjort. Baby-
albumene som ikke er helt fer-
dige og sånn. Men heldigvis får
vi tid til det fremover. Og vi skal
fortsette å gå og mate endene.
Kanskje bare ikke i Tananger
indre havn, sier Jørmeland.   

 Maren Sofie (på morens arm) og lillesøster Tuva Birgitte (3).  Maren var

råd: Tiltrekk deg oppmerksomheten
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På jobb hele
svangerskapet

Trend blant gravide å være sykemeldt?

– Jordmorsamtalen og 
treningstilbudet for oss
gravide er veldig bra for
å kunne stå lenge i jobb.

HILDE GARLID

hilde@solabladet.no

For to måneder siden ble vesle
Ingrid Godeset født. Hun er
andre barnet til Merete
Godeset, som er sykepleier på
lindrende enhet på Sola
sjukeheim.

– Godt tilrettelagt
Den siste måneden var Merete
Godeset 50 prosent sykemeldt,
ellers har hun gått i full jobb i
svangerskapet.

– Er det takket være
«Prosjekt Gravid»?

– Jeg har vært ganske frisk og
sprek i hele svangerskapet, men
i mitt første svangerskap klarte
jeg ikke å stå i jobb like lenge.
Arbeidsoppgavene mine og
arbeidsplassen har nå vært bedre
tilrettelagt. Jeg har trent, også
når jeg har hatt fri, og jeg har
ikke følt meg som en belastning
for de andre ansatte, forklarer
Godeset.

Prosjekt Gravid
Siden i høst har kommunen, via
sitt kvalitetskommuneprogram,
hatt som mål at gravide ansatte i
avdeling levekår skal stå lenger i
jobb.

Det gjøres ved at arbeids-
plassen tilbyr tilrettelegging,
samtaler og trening lenge før
den gravide står med syke-
meldingen i hånden.

Teamleder Rita Florvaag,
lederen til Merete Godeset, har
gode erfaringer.

– Jeg har ikke all verdens er-
faring med gravide ansatte, men
særlig den tidlige samtalen med

jordmor var viktig for meg som
leder.

Samtalen er mellom leder,
den gravide og en jordmor. Der
går de sammen skjematisk
gjennom arbeidsplass og
arbeidsoppgaver som kan være
belastende for en gravid.

– Det viktigste er å være i
forkant og se mulighetene i ste-
det for begrensningene, sier
Kjersti Goa Lødemel, som er
leder for kvalitetskommunepro-
grammet.

Kartlegger jobben
– Hvordan var den første
samtalen?

– Jeg var veldig frisk på det
tidspunktet, så det er ikke lett å
forutse hva som kan komme,
men jeg hadde erfaring fra for-
rige svangerskap. Der var det
arbeidsrelaterte forhold som
gjorde at jeg måtte ha syke-
melding to måneder før
fødselen. Slik har det ikke vært
her, sier Godeset.

Blanding av antibiotika er en
oppgave gravide ikke bør gjøre.
Den ble tidlig kartlagt og
Godeset slapp å gjøre den
jobben. 

– Vi har heiser som gjør at vi
har færre tunge løft, men det var
greit for meg som leder å få
diskutere med en jordmor hva
som faktisk er belastende for
gravide, sier Florvaag.

Hun har også hatt mulighet
til å kontakte jordmor underveis
for å søke råd.

Trening med fysioterapeut
Godeset roser treningstilbudet.
Hun mener det har holdt henne
frisk og rask i svangerskapet.

– Det ga meg overskudd og
hjalp meg til å holde meg i form.
Jeg hadde nok ikke trent uten
det tilbudet. Det var faktisk
knallhard styrketrening, og det
er også en god hjelp nå etter
fødselen, sier hun.

På gravidtreningskurset i
høst på Stangeland skole, var
det syv-åtte gravide som deltok
på 12 ukerskurset. Denne våren
er det bare to påmeldte.

– Vi åpner nå opp for at
gravide i avdeling oppvekst også
skal kunne delta. Så lenge det er
plass, trenger ikke tilbudet bare
være for dem som jobber i leve-
kår, selv om prosjektet vårt i
denne omgang gjelder denne
avdelingen, sier Kjersti Goa
Lødemel.

– Vet du nå om prosjektet
faktisk har redusert fraværet?

– Vi har ikke begynt å telle
ennå. Det gjør vi i juni når
prosjektet skal evalueres.
Tilbakemeldingene er svært
gode. Lederne synes de har fått
et godt verktøy for å samtale om
tilrettelegging. At en erfaren
jordmor deltar, får vi svært gode

tilbakemeldinger på både fra
ansatte og ledere, sier Goa
Lødemel.

Uansett om sykemeldings-
statistikken går opp eller ned
etter dette første året, mener
Goa Lødemel at prosjektet bør
videreføres og utvides til å gjelde
alle avdelinger i kommunen.

– Dette handler om å se de
ansatte. Det er alltid positivt,
sier Goa Lødemel.

Gir trygghet for lederen
– Vurderer du alder og livssitua-
sjon til potensielle søkere for
kanskje å unngå ansatte som fort
blir gravide?

– Nei, det gjør jeg ikke. Til-
fellet Merete er et eksempel på
det. Da hun søkte her, var hun
tydelig på at hun ønsket flere
enn ett barn. Det var likevel ikke
noe jeg vurderte som negativt i

forhold til hennes kandidatur.
Vi vil ha riktig mange «tante-
barn», sier Rita Florvaag. 

Hun skryter av opplegget
som kartlegger muligheter mer
enn begrensninger.

– Jeg som leder kan være redd
for å påføre gravide ansatte en
belastning som de ikke klarer.
Uten god faglig veiledning fra
en jordmor, er det kanskje
lettest å anbefale folk å bli syke-
meldt, sier Florvaag.

– Dere arbeider på lindrende
enhet med mennesker som skal
dø. Er det psykisk belastende å
gå med voksende mage i en slik
arbeidsdag?

– Jeg følte meg godt tatt vare
på av de andre på jobben. Det
betyr alt, sier Merete Godeset.

– Det er sånn livet er; glede
og sorg, begynnelse og slutt,
sier Rita Florvaag.  

Er det mer vanlig å være
sykemeldt i svanger-
skapet nå enn før?

HILDE GARLID

hilde@solabladet.no

Tallgrunnlaget for «Prosjekt
Gravid» viser at flere og flere
gravide går sykemeldt hele eller
deler av svangerskapet.

– For ett år siden var
gjennomsnittet gravide stod i
jobb til uke 26 av svangerskapet.
Målet med prosjektet er at de
gravide skal stå fire uker lenger i
jobb, sier Kjersti Goa Lødemel,
leder for kvalitetskommune-
programmet.

Bedre tilrettelegging
– Men er denne type program
bare med på å forsterke sykelig-
gjøringen av svangerskap?

– Å være gravid er ingen
sykdom. Det er en tilstand, og
en høyst vanlig tilstand. Poeng-
et er å finne ut hva som må til
for at arbeidsdagen ikke skal
være for belastende.

Brosjyren som deles ut til de
nygravide, gratulerer dem med
svangerskapet, og presenterer
diverse frivillige tilbud.

– Arbeidsplassene våre er jo
bedre og bedre tilrettelagt; med
færre fysisk tunge arbeids-
rutiner, muligheter for
hyppigere pauser og lignende.
Hvorfor er trenden da at flere
gravide blir sykemeldt?

Tøffere
– Det er ikke alltid den fysiske,
men også det psykiske arbeids-
miljøet som kan føles tøft.
Dersom den ansatte føler at hun
strekker til, er det kanskje
lettere å skaffe seg en syke-
melding, sier Goa Lødemel og
får bekreftelse fra Rita Florvaag,
teamleder på lindrende enhet på
Sola sjukeheim.

– En altfor travel hverdag kan
i seg selv være belastningen som
utløser en sykemelding. Det er
en forventning om at man skal
være på topp hele tiden, og det
er man kanskje ikke i et svanger-
skap, sier hun.

Holdning blant de gravide
– Men er det arbeidsplassene

eller er holdningene blant de
gravide som må endres?

– Det er nok lettere nå enn
før å få sykemelding, og noe av
trenden ligger nok i holdning-
ene blant vordende mødre.
Derfor er det viktig at vi tørr å
tenke annerledes om graviditet
og yrkesaktivitet. Ingen
svangerskap er like, men det skal
i utgangspunktet ikke være noe
problem å stå i jobben.

– Men arbeidsplassen kan
kjøpe så mange heiser de vil,
men dersom de gravide mener
de har rett til være syke i
svangerskapet, så får de syke-
melding?

– Jeg må ha tillit til at de
gravide mener det er greit å
være på jobb, sier Goa Lødemel.

– Prosjektet har gjort at det
var lettere for meg å være på
jobb i dette svangerskapet enn i
det forrige. Det gjør også noe
med motivasjonen når arbeids-
giver virkelig ønsker å tilrette-
legge for at jeg skal være på jobb
mest mulig. Fokuset var hele
tiden at jeg skulle kunne gjøre
jobben min som sykepleier. I
kollegiet har det aldri vært fokus
på unnasluntring. Det kan det
fort bli dersom dagene er så
travle at man føler seg mer i
veien enn til nytte når man er
gravid på jobb, sier Merete
Godeset.

Vesle Ingrid Godeset (2 mnd) er på besøk på mammas arbeidsplass, lindrende enhet på Sola
sjukeheim. Kjersti Goa Lødemel i kvalitetskommuneprogrammet og Rita Florvaag, teamleder for
enheten får smil og gode gurglelyder av en mett og glad Ingrid. (Foto: Hilde Garlid)
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Små skritt mot bedre arbeidsforhold
All uønsket deltid i 
turnusbaserte 
helsetjenester skal bort,
er visjonen til 
kommunen.

HELENE PAHR-IVERSEN

helene@solabladet.no

Det er først når ansatte ønsker
mer avtalt arbeid uten å få det,
at det kalles uønsket deltid. Det
finnes et stort antall deltids-
stillinger i kommunen, spesielt i
turnusbasert arbeid innen helse-
tjenesten.

Kartlegging av arbeids-
forholdene innen tjeneste-
område levekår i Sola har
avslørt at omtrent halvparten av
alle ansatte i deltidsstillinger
ønsker en høyere stillings-
prosent.

Nå har kommunen ut-
arbeidet retningslinjer som skal
sørge for at målet nås: At alle
som ønsker det skal få 100
prosent stilling.

– Dette er en nødvendig mål-
setning for at folk skal få ønsket
stilling, og fordi det er sammen-
heng mellom kvalitet og færre
små stillinger, sier Kjersti Goa
Lødemel, som er prosjektleder i
Kvalitetskommune program-
met.

Prioriterer deltidsansatte
Hun sitter også i arbeids-
gruppen som har utformet
retningslinjene som nå er blitt
kommunens personalpolitikk.

– Retningslinjene er ment
som hjelp til alle ledere i
kommunen. Dette er noe de kan
forholde seg til blant annet når
de skal utlyse stillinger, forteller
Lødemel.

De vedtatte retningslinjene
sier blant annet at når det er en
stilling ledig, skal deltidsansatte
ved intern utlysing tilbys ut-
videlse av sitt arbeidsforhold
inntil hel stilling. Dette for-
utsetter at vedkommende er
kvalifisert for jobben. 

Bedre for brukerne
Deltidsansatte skal ha fortrinns-
rett til utvidet stilling framfor at
kommunen foretar ny-
ansettelser. Også her er forut-
setningen at virksomheten har
ansatte som er kvalifisert for
jobben og at å benytte fortrinns-
retten ikke innebærer ulemper
for virksomheten.

Alle deltidsstillingene i
kommunen er et stort problem
for virksomhetene, noe både
politikerne og rådmannen har
påpekt ved flere anledninger.
Ifølge rådmannen er det en klar
sammenheng mellom deltids-
problematikk og opplevd
kvalitet fra brukers side. 

Jo færre ansatte og dermed
flere heltidsstillinger, jo bedre
er det for brukerne.

Mange ulikheter
Det siste året har flere av virk-
somhetene innen levekår i kom-
munen jobbet med å løse del-
tidsproblematikken.

Sola sjukeheim har i dag 12
ansatte som ønsker større
stillinger og Soltun alder-
spensjonar har seks ansatte som
ønsker større stillingsprosent.

Det er store ulikeheter virk-
somhetene i mellom. Tananger
bo- og hjemmetjenester har 13
ansatte som vil ha økt stillings-
prosent. Siden Tabo åpnet i
2001, ble det opprettet mange
deltidsstillinger, noe som fort-
satt preger driften. 

Ved Sola bo- og hjemme-
tjenester har man over tid
systematisk jobbet for å få ned
deltidsstillingene. De har
omtrent dobbelt så mange
ansatte i 100 prosent stilling
som Tabo.

Avlastningsbolig, barnebolig
og miljøtjenesten i Sola er også
preget av mange små stillinger.

Bedre for ansatte
Ved enkelte institusjoner har

man jobbet mer aktivt enn
andre for å redusere disse.

Hovedutfordringen for virk-
somhetslederne innen levekår
er å øke stillingsprosenten for
deltidsansatte uten at det inne-
bærer at de må jobbe mer enn
hver tredje helg.

– Vi mener at vi har laget ret-
ningslinjer som er både enkle og
fleksible. Jeg tror at disse vil
være positive i forhold til

rekruttering og bidra til større
likhet innen virksomheten.
Disse retningslinjene skal gjelde
for hele kommunen, sier Kjersti
Goa Lødemel.

Svensk suksessmodell
Hun jobber i dag også med å
granske et prosjekt utprøvd med
suksess i Harstad kommune.

Prosjektet er opprinnelig
svensk og kalles «tre pluss tre».
Det ble  innført som en prøve-
ordning på en somatisk avdeling
på et sykehjem i Harstad. I dag
er det en del av den ordinære
driften i kommunen.

«Tre pluss tre» innebærer at
turnusarbeiderne er på jobb tre
dager og har så fri tre dager. De
har også seks ukers ferie.

– Erfaringene fra Harstad er
at de ansatte sier at de trives mye
bedre etter at denne ordningen
ble innført, samt at kommunen i
stor grad på grunn av denne har
et lavere sykefravær enn lands-
gjennomsnittet, sier Lødemel.

Hun utreder nå muligheten
for å prøve ut ordningen i Sola
kommune.

– Vi har store utfordringer innen deltidsproblematikken i kommunen, og vi jobber veldig aktivt
med å bedre kvaliteten, både for ansatte og dermed også for brukerne, sier Kjersti Goa Lødemel.
(Foto: Helene Pahr-Iversen)

Felles-
oppskyting
Ap-politiker Jess Milter
mener kommunen bør
vurdere fellesoppskyting av
nyttårsraketter.

– Jeg hadde to skumle opp-
levelser denne nyttårsaften,
der fulle ungdom skjøt vilt.
Erfaringer med felles-
oppskytinger i nabokommu-
nene har vært gode, og kanskje
vi også bør vurdere dette,
foreslo Milter under formann-
skapet tirsdag.

Ordfører Håkon Rege (h)
repliserte med å si at inngang-
en til 2000 ble feiret med
fellesoppskytinger tre steder i
kommunen, og erfaringene
med det var blandede.

– Vi fikk faktisk inn flere
klager etter fellesoppskyting-
en enn hva vi har gjort etter at
pinnerakettene ble fjernet,
forteller Rege.

Han mener likevel at
debatten om fellesoppskyting
vil og skal komme, og at dette
kan bli aktuelt med tiden.

– Men erfaringene fra for-
rige nyttårsfeiring var at vi
fikk inn færre klager enn tid-
ligere, og det å fjerne pinne-
rakettene ser ut til å ha den
ønskede effekten, påpeker
ordføreren.

Sjekk om
Gud finnes
Tananger menighet utfordrer
solabuen til selv å sjekke om
Gud finnes, gjennom prosjek-
tet «60-60». 

Hver time i 60 dager skal
deltagerne åpne for kontakt
med Gud. Det kan for eksem-
pel være ved å be en bønn, lese
et sitat, samtale med Gud,
meditere, være åpen eller
stille spørsmål.

– Vi er inspirert av et
prosjekt som Gateway menig-
het i USA gjennomførte. Selv
skal jeg bruke alarmen på
mobilen for å få en påminnelse
hver time, forklarer Randi
Lundberg Tveit i prosjekt-
gruppen «60-60», som er ned-
satt av ledelsen i Tananger
menighet. 

I USA var det ifølge henne
mange som opplevde en for-
skjell i hverdagen, og at de
fant en større indre ro. 

Hun understreker at man
ikke behøver å være personlig
kristen for å delta på prosjekt-
et.

– Det viktigste er at man er
åpen for at det finnes noe mer
mellom himmel og jord enn
det vi vet om, sier Lundberg
Tveit.  

Den offisielle lanseringen
av prosjektet skjer på søn-
dagens gudstjeneste. 



Rekordmange vil bli med på
Anders Brunvær Hauge
og Rudi Bjørknes 
Gundersen er 
storfornøyd med at så
mange ungdommer vil
prøve seg på 
revyscenen.

LINE VISTE

line@solabladet.no

Over 100 ungdommer kom på
det første informasjonsmøtet
for Solarevyen. Det er omtrent
dobbelt som mange som ifjor. 

Aktiv rekruttering
For å få med flest mulig har
prosjektleder, regissør og
manusforfatter, Rudi Bjørknes
Gundersen og musikalsk
ansvarlig og tekstbidragsyter
Anders Brunvær Hauge vært
rundt på de tre ungdomsskolene
i kommunen. 

Solarevyen er ikke bare for
ungdom i Sola sentrum. Elever
fra både Tananger, Dysjaland og
Sola ungdomsskole er med.
Revyen er også åpen for elever
ved videregående skole. 

– Det er noe spesielt med
dette kullet her. I år har vi sykt
mange flinke! sier Bjørknes
Gundersen engasjert. 

Og han burde vite hva han
snakker om. I elleve år har han
vært tilknyttet den anerkjente
Gosenrevyen. To år som
skuespiller, og siden som blant
annet med-regissør. 

Også Brunvær Hauge har
jobbet med Gosenrevyen, og de
to samarbeidet også under
oppsetningen «11 elleville» på
Stavangeren i  2006. 

Bjørknes tar mange frilans-
oppdrag i ulike prosjekter, og
jobber store deler av året med
Gosenrevyen og Solarevyen. 

Brunvær Hauge er utdannet
klassisk pianist ved Griegakade-
miet, men har nå ett års permi-
sjon for å jobbe som lærer. 

Jo flere, jo bedre
Selv om oppslutningen har blitt
langt bedre enn det de to
forestilte seg da de satte seg ned

for å skrive, synes de bare det er
gøy.

– Det smeller mye mer på
scenen med 100 enn 50, sier
Bjørknes Gundersen.

Selv om de regner med at
noen faller av underveis, tror de
det blir minst 80 sola-
ungdommer som bidrar til årets
opp- setning.

Revy-workshop
Søndag var det revy-workshop i
Sola fritidsklubbs lokaler. Da
ble alle ungdommene delt inn i
fire grupper. 

– Vi delte dem inn vilkårlig
ved å telle fra en til fire. Slik blir
de kjent på tvers av alder og
skoletilhørighet, sier Brunvær
Hauge. 

Gruppene  var  innom fire
workshops i løpet av dagen. I
Bjørknes Gundersens teater-
sportgruppe var det å bli kjent
et av stikkordene. Gjengen fikk
først i oppgave å gå rundt og
presentere seg for hverandre.
Etterpå testet han dem ved å
spørre tilfeldige om hva de

kunne fortelle om de de hadde
hilset på. Så ble de delt inn i to
grupper som skulle lage en
fremføring for hverandre i løpet
av kort tid.  

Brunvær Hauge ledet sang-
gruppen, hvor ungdommene
lærte seg noen av sangene som
skal brukes i revyen. 

Til slutt øvde de seg på
koreografi i dansegruppen,  og
spilte inn en filmsnutt av hver
som en ekstra audition. 

– Det er alltid noen som
skiller seg ut allerede i gruppe-
øvelsene. Filmen bruker vi til å
snappe opp de som ikke får vist
seg like godt frem i løpet av
dagen, forklarer Bjørknes
Gundersen. 

Populært orkester
Mange musikerspirer har
allerede vist seg frem, og mange
vil være med i orkesteret.
I løpet av dagen lagde de fire
gruppene også en mini-
forestillling som de viste for
hverandre om kvelden. 

– Det er en lang dag, og

ungdommene har virkelig fått
kjørt seg. Men det ser ut som de
har det kjekt, sier Bjørknes
Gundersen. 

Kunstformer møtes
De to manusforfatterne vil ikke
si for mye om årets revy, men de
kan røpe litt om hovedhistorien. 

– Utgangspunktet er at det
blir hengt opp en plakat på
skolen, hvor det lokkes med
attraktive premier til dem som
kan komme med spennende
innslag med ulike kunstformer
representert, forteller Bjørknes
Gundersen. 

De to hovedpersonene - en
gutt og en jente - starter da
prosjektet med å samle sammen
folk fra alle ungdomsmiljøer. 

– Rockemiljøet er
representert med bandet
«Skummel ulv», som også var
med i fjorårets revy. I tillegg
kommer blant annet vegetaria-
neren Melanie, en gutt som all-
tid går i bunad og folk fra
hip-hop-miljøet. Jeg kan røpe at

det smeller bra til slutt, sier
Bjørknes Gundersen. 

Bruker hovedscenen
På grunn av at så mange vil være
med vil forestillingene bli spilt
på hovedscenen i kulturhuset. 

– Vi tenkte først å bruke
fritidsklubbens lokaler i
kjelleren, men nå ser vi at det
blir vanskelig siden vi er så
mange. Vi  er nok til å fylle
hovedscenen, og dette har også
ung-dommene veldig lyst til,
sier Elisabeth Rødder, prosjekt-
leder Ung scene, Sola. Det vil
bli satt opp færre forestillinger,
men vil være plass til desto flere
publikummere på hver visning.  

Vil bygge opp revymiljøet
Rudi Bjørknes Gundersen og
Anders Brunvær Hauge håper at
engasjementet til årets revy kan
være et tegn på at det er mulig å
bygge opp et revymiljø i Sola. 

– Det har vært så som så til
nå, men nå håper vi å kunne
bygge opp et miljø som varer. Vi
ser absolutt at ungdommene her
ute har potensiale, sier de to. 

Det er viktig å bli kjent når man skal lage revy sammen. Denne gruppen hadde håndhilsing og presentasjon av hverandre som første
øvelse. (Alle foto: Line Viste)
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÷30–70% JANUARSALG
PÅ BRILLEINNFATNINGER

på kjente
merkevarer!

Stavanger
Brillehuset, Kongsgt. 24, tlf. 51 89 38 36

Brillehuset, AMFI Madla, tlf. 51 55 20 12

Brillehuset, Stadionparken, 

tlf. 51 80 06 63

Skagen Optikk AS Skagen 4, 

tlf. 51 89 62 20

Hundvåg Optikk Hundvågveien 47, 

tlf. 51 89 10 55

Nærbø
Nærbø Optikk AS

Torgplassen,

tlf. 51 43 33 44

Ålgård
Ålgård Optikk AS

Sandnesveien 20,

tlf. 51 61 92 20

Randaberg
Randaberg Optikk

Jon Torbergssonsvei 2,

tlf. 51 41 59 20

Bryne
Jæren Optikk AS

M44 Nedremarka,

tlf. 51 20 76 96

Sandnes
Brillehuset AMFI Vågen,

tlf. 51 60 71 20

Sandnes Optikk

Storgata 32, 

tlf. 51 60 54 20

Vagle Optikk AS

Storgata 43, 

tlf. 51 66 39 05www.coptikk.no

Tilbudet kan variere fra butikk til butikk.

8 •  T O R S D A G  2 2 .  J A N U A R  2 0 0 9  –  S O L A B L A D E T



Solarevyen Syv unge revyspirer

Navn: Mari Bore Øverland
Alder: 15
Skole: Dysjaland

– Hvorfor er du med på
Solarevyen?
– Jeg har vært med på revyen
på Dysjaland tidligere, og da
de kom og fortalte om det i
klassen tenkte jeg at dette var
noe for meg. Jeg er den
eneste i klassen min som er
med. 
– Hva er ditt revy-talent? 
– Jeg har hørt at jeg er flink
som skuespiller og synger
bra. I fremtiden vil jeg jobbe
med regi, men helst med film. 

Navn: Annette Knudsen
Alder: 14
Skole: Dysjaland

– Hvorfor er du med på
Solarevyen?
– Jeg liker å holde på med dra-
ma, men liker også å danse. Jeg
tror ikke jeg kommer til å bli
profesjonell skuespiller, men
synes det er veldig gøy å ha det
som hobby.  

– Hva er ditt revy-talent? 
– På auditionen fortalte jeg
vitser og dramatiserte. Jeg synes
det er gøy med revy, for da kan
man være litt morsom. 

Navn: Trym Livastøl
Alder: 14
Skole: Sola ungdomsskole

– Hvorfor er du med på
Solarevyen?
– Jeg synes det er kjekt å
spille skuespill, og har drevet
med drama i seks år.

– Hva er ditt revy-talent? 
– Jeg har hørt at jeg er flink
til å synge, og kan også være
ganske morsom. Det er ikke
sikkert alle har lik min
humor, men noen synes det
jeg gjør er morsomt. 

Navn: Tor Arne Vikingstad
Alder: 14
Skole: Sola ungdomsskole

– Hvorfor er du med på
Solarevyen?
– Jeg spiller gitar til vanlig,
og håper jeg får være med i
orkesteret. Jeg kan godt være
skuespiller også.

– Hva er ditt revy-talent? 
– Utenom gitarspillingen må
det være at jeg kan sjonglere!

Navn: Maren Irmelin 
Munte Dahl 
Alder: 14 
Skole: Sola ungdomsskole

– Hvorfor er du med på
Sola-revyen?
– Fordi det er så gøy! Jeg vil
være med som både skuespiller
og danser, og kanskje synge litt
også?

– Hva er ditt revy-talent?
– Jeg er med i dramagruppen på
kulturskolen til vanlig, så jeg
har litt erfaring. 

Navn: Marie Gjerde
Alder: 13 
Skole: Tananger 
ungdomsskole

– Hvorfor er du med på
Solarevyen?
– Jeg liker veldig godt å holde
på med drama, og har hatt det
som hobby i flere år. Jeg synes
revy er ekstra gøy. 

– Hva er ditt revy-talent? 
– Jeg er veldig utadvendt og
ikke redd for å stå på scenen.
Jeg får ofte høre at jeg har
dårlig humor, men det kan jo
hende at noen synes det
samme som meg er gøy. 

Dans er en stor del av årets revy, som omhandler ulike
kunstformer som møtes. Koreografien satt forbausende fort i
løpet av 45-minutters økten for hver gruppe.

Lola Gritsenko rigger seg til på audition-rommet. Hun spilte
piano i Russland før hun kom til Norge for to år siden, og håper å
ta opp gamle kunster under Solarevyen. Filmen bruker
regissørene til å fange opp skjulte talenter som kanskje ikke
kommer frem under gruppeøvelsene.

Navn: Jørgen Skarstad
Alder: 13 
Skole: Tananger 
ungdomsskole

– Hvorfor er du med på
Solarevyen?
– Jeg spiller el-gitar og har
vært med i dramagruppe i fire
år, så det er midt i blinken for
meg. 

– Hva er ditt revy-talent?
– Jeg kom inn på Rogaland
Teater nettopp, og har spilt
Mozart og hadde en rolle i
Aristokattene. Men tror det er
mest flaks at jeg fikk de 
rollene. Jeg er bare meg selv. 

Invitasjon
Hvordan få en sikker økonomi 
og unngå fellene som lurer.
Økonomi handler om trygghet og kontroll over inntekter og utgifter. Hvordan få 
trygghet hvis noe uforutsett skulle skje. På dette seminaret får du vite hvordan 
du kan få mer økonomisk trygghet og kontroll i dag og i morgen.

Foredragsholdere er forbrukerøkonom Magne Gundersen i SpareBank 1 
 og Johnny Olsen fra ODIN Forvaltning.

Onsdag 28. januar
Kl. 18.00
Sola kulturhus

Påmelding på email til: sola@sr-bank.no
Det blir enkel servering. Velkommen!

Med vennlig hilsen
SpareBank 1 SR-Bank Sola

Bank. Forsikring. Og deg.

Musikalsk ansvarlig Anders Brunvær Hauge (tv) og regissør og
manusforfatter Rudi Bjørknes Gundersen har skrevet flere av
revysangene sammen. Nå gjelder det å få tekstene til å sitte hos
ungdommene.  
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LITT MER MATGLEDE
Tlf. 51 64 94 00, Solakrossen - 9-21 (20)

Velkommen til 
hyggelig helgehandel.

Husk at vi har 
parkeringsanlegg 

i tre etasjer.

1190

Coop kaffe
250 g. Rød/gul. kok/filtermalt. 

Pr pk

1290

Skinkestek
m/ben. Gilde. Pr kg

5990

2490

Coop Megas 
mørbradbiff storfe

Pr kg

179

Jegerbrød
Goman pr stk.

Poteter
5 kg. Assortert. Pr pose

3990

Omo/Blenda
Omo ultra hvitt/color.Blenda hvit
sensitiv/farget sensitiv. 1,17 kg
Lilleborg

÷40%Alle pizza fra
Stabburet
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Micro Paint System er et unikt system for lakkering 
og reparasjon av skader som irriterer deg. MPS-lakken 
integreres permanent med områdene rundt, lakkerings-
jobben minimaliseres, tid og miljø spares. Lakk-garantien 
beholdes! Vi gjør jobben på dagen, til riktig pris! 

Nå kan du fikse riper og 
småskader til en rimelig
penge, på dagen og med 
lakkgarantien inntakt!

Micro Paint System teknologi – unik i verden!

Micro Paint System, Vingveien 3, 4050 Sola

Ring oss i dag og bestill til kampanjepris:

micropaint.no

02044
-25%

RABATT

I hele januar 
og februar!

ad
sign

.n
o

Coop Byggmix Sola Tlf. 51 64 94 20 
man-fre 9-19 (9-17)

«Varme» tilbud

Dovre 
Leon/Pegasus
basic

10 cm
Glava 
isolasjon
6,61 m2

298
7 cm
Glava 
isolasjon
8,21 m2

269

Wiking Artic Asgård 4

Nå 14900 Tilbudene gjelder 
kun Byggmix Sola

Jernvaren og trelasten i Sola

÷÷40%

÷24%
Nå 99

÷60%
Nå 399

÷50%

9998

÷30%
3900

ZPA TV-kanne 1 l.
sort eller hvit

Samsonite 
trillekoffert 
52 cm

Veil 16 490,-

Veil 19 625,- Veil 249/349,- Veil medlemspris 799,-

Veil 5739,-

23 kjørte for fort
Torsdag ettermiddag
hadde UP kontroll.
– Det kjøres for fort på
Sandesletta, sier 
poltibetjent Kjell Klepp.

ANNE BUCKLE

anne@solabladet.no

Politiet sjekket fart, belte og
mobil.

65 kilometer i timen
Sandstøl og kollega Jan Erik
Aase var til stede på første halv-
del av den fem timer lange kon-
trollen. 

– Vi hadde 30 forhold på to
og en halv time, sier Aase, og er
overrasket over hvor mange
som ble tatt.

– Vi hadde ikke trodd at det
skulle bli så mange forhold, sier
begge.

På fem timer ble 23 førere
tatt for fartsovertredelser.

– Det ble ingen beslag, men

den raskeste farten målt var 64
kilometer i timen, forteller
politibetjent Kjell Klepp. 

Da får føreren 6500 kroner i
bot, og to prikker i førerkortet.
Kjører en person i over 66 kilo-
meter i timen og over i en 40-
sone beslaglegges førerkortet,
og en får minimum tre måne-
ders inndragelse.

Bussene kjører for fort
Klepp forteller at også bussene
kjører over grensen på Sande-
sletta.

– Vi har erfaringer med at
bussene kommer for fort. Det
er alvorlig, spesielt siden Sand-
esletta er en skolevei, sier han.

Selv om ingen bussjåfører
fikk bot, kjørte noen fortere
enn fartsgrensa.

– Vi gav i alle fall ett muntlig
pålegg, sier Klepp.

20 personer ble tatt uten bel-
te og fikk en bot på 750 kroner.

– Er det så mange som kjø-
rer uten belte i dag?

– Det virker som, i alle fall

på dagtid, at det godt voksne
førere i eldre biler som glem-
mer beltet. Yngre førere har
lært å ta beltet på allerede før
de setter bilen i gir, og i nyere
biler er det så mye lyd og blin-
king at beltet blir tatt på uan-
sett, sier Aase.

– Kommer tilbake
14 bilførere ble tatt på grunn av
mobilbruk i bilen. Boten for en
slik forseelse er 1300 kroner.

Med så mange forhold er
ikke politiførstebetjentene i
tvil:

– Vi kommer på Sandeslette
igjen. At vi tok så mange på så
kort tid er grunn til å returnere.

UP aksjonerte også ved
Tananger havn. På halvannen
time ble det gitt fem forelegg
for fartsovertredelser.

– På grunn av gravearbeider
måtte vi stå på en annen plass
enn planlagt. Vi kommer til å
komme igjen på et senere tids-
punkt, advarer Klepp.

51 64 64 64

solabladet@
solabladet.no

Få Solabladet to ganger i uken
Fra 3. mars kommer avisen tirsdag og torsdag

Tlf: 51 64 64 64 • abonnement@solabladet.no



The Magics spilte for fulle h

– Jeg skulle gjerne 
booket inn The Magics
på en spillejobb på 
Treffen?
– Når tenker du på? 
svarer bassist Asbjørn
Enoksen i fullt alvor.

ANNE BUCKLE

anne@solabladet.no

Nesten 50 år siden The Magics
startet, kan bandet fremdeles
bookes.

I alle fall hvis en spør Asbjørn
Enoksen.

«Svetteboksen»
Om ikke på en spillejobb, men i
alle fall et intervjuoppdrag,
tropper orginalbesetningen til
The Magics opp i Solabladets
lokaler i Rådhusvegen.

Martin Stangeland, Asbjørn
Enoksen, Kåre Solgård og
Harald Næsheim kan kun
beskrives som godt voksne
menn, men så snart de får
snakke om tiden som pop-
stjerner,  er de tilbake på
60-tallet og tenåringer alle
sammen.

Det var i 1961 det hele
begynte.

– Vi var blitt så store at vi
hadde begynt å gå i
«Svetteboksen» (Gamle turn-
hallen, journ. anm.), og hørte på
Starlight. Siden Martin gikk i

korps, kom vi på at vi kunne
starte vårt eget orkester, husker
Næsheim.

Øvde og øvde
Før ungdomshuset Treffen ble
fast tilholdssted, var det rådhu-
set som var øvingslokale. Der
fikk de hjelp av Bjørn Sunde
som var musikerhelt og pianist i
Starlight. 

I begynnelsen gikk det i
instrumental musikk med
The Shadows som ett av
favorittbandene, men senere ble
det sang av Beatles, Hollies,
Animals og Rolling Stones som
preget musikksmaken.

– Skrev dere egne sanger?
– Vi har fasiten her, sier

Stangeland, og siterer Enoksen
fra en gammel avisartikkel.

– Og vi har komponert en

selv også. En rolig fin en, som vi
har kalt «Someone to love».

Det var naturlig at de sang på
engelsk. Slik som heltene.

Husband
Gutta i Magics ble fort hus-
bandet på Treffen.

– Vi fikk øve gratis i lokalene
mot at vi spilte konsert hver
torsdag, sier Stangeland. De
faste kveldene ble veldig
populære.

– Folk kom fra byen for å se
oss, sier Enoksen.

Guttene husker at det var
mye folk.

– Det var for fullt til å danse,
sier Stangeland.

– Folk satt og stod rundt og
hørte på, husker Næsheim.

På turné
Men det var ikke bare på

Treffen at guttene spilte
konsert. Alle tettsted nedover
Jæren, og så langt nord som
Stord fikk besøk av den magiske
kvartetten.

– Husker du da vi skulle
spille på Høle og takgrinden
datt av, sier Næsheim.

Gjengen hadde nettopp kjøpt
nye forsterkere og høytalere, og
disse hadde blitt sirlig festet til
taket på en 1949 modell Ford.
Plutselig ramlet hele takgrinden
av bilen.

– Forsterker og høytaler ble
delvis knust, men da vi kom
fram, skrudde vi de på. Og de
virket, sier Stangeland.

Jenter
Skal vi tro guttene, ble det lite
tid til jenter selv om statusen
som musikerne burde åpne
dørene på vidt gap.

– Vi øvde hver kveld, og
ellers spilte vi konserter. Damer
hadde vi kun på si, sier Solgård.

– Det var bare musikk,  og litt
mer musikk, sier Enoksen, men
må innrømme at han opplevde
noe som kan minne om Beatles-
hysteriet på 60-tallet.

– Asbjørn fikk et brev, sier
Solgård, og nikker til Enoksen
for at han skal fortsette.

– Det var etter en konsert i
Evje. En jente hadde sett meg
der, og sendte fanbrev, og lurte
på om hun kunne få et bilde.

– Det kunne gjerne være av
oss alle, men det var ikke så
viktig, legger Solgård til.

– Og så skrev hun De og
Dem. Det var veldig høytidelig,
ler Enoksen.

Oppvarmingsband
– I perioder vil vi påstå at vi var

The Magics anno 1964. Bandet fikk bruke ungdomshuset Treffen gratis mot å holde konsert hver torsdag. Fra venstre: Sologitarist
Martin Stangeland, batterist Harald Næsheim, bassist Asbjørn Enoksen og rytmegitarist Kåre Solgård. (Foto: Privat)

The Beatles inspirerte nok til mer enn bare musikken til The
Magics. (Foto: Privat)

Som  alle kjente orkester måtte også The Magics ha promobilder
fra Solastranden. (Foto: Privat)
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The Magics anno 2009. Smilene er de sam  
Harald Næsheim og Asbjørn Enoksen. (Alle



us på 60-tallet

– Skal rives

Orginalbesetningen i The Magics er samlet for første gang på over 40 år. Det gamle øvingslokalet
Treffen i Solakrossen er riveferdig. 

Treffen var utsmykket med kunst, og gjengen brukte 
25 000 kroner på å pusse opp lokalene. 
(Utklipp fra Stavanger Aftenblad)

Ungdommer kom fra
hele distriktet til 
Treffen i Solakrossen
på 60-tallet.

– Det var et skikkelig positivt
samlingssted, sier Ivan Haga,
som var en av ungdoms-
lederne.

Pusset opp
Det hadde seg slik at et
kommunalt bygg stod ledig,
og at Sola idrettslag ønsket å
starte et ungdomshus.

Som ungsdomsrepre-
sentant i idrettslaget fikk
Haga en av jobbene som
leder for huset som senere
ble kjent som Treffen.

– Det var litt kummerlig,
men det ble gitt penger til
dugnadsarbeid. Ungdom-
mene var veldig aktive og
malte og hang opp kunst. Jeg
kan huske guttene lå under
og jekket opp huset for det
var så skjevt, sier Haga.

Kjærestehus
Det frivillige arbeidet bestod
av å være med å organisere
både oppussing og kvelder på
huset, og selv om han var
rektor, opplevde 29-åringen
Haga å få innpass hos ten-
åringene.

– Jeg ble betraktet som
voksen, men likevel som en
av dem, sier han  og husker at
det var mye ungdom i huset,
men lite tull.

– Jeg kan ikke huske at jeg
observerte folk som drakk
alkohol, eller brukte stoff,
sier han.

– Det sies at mange fant
sin første kjæreste på
Treffen?

– Det er en farlig alder,
smiler Haga, og mimrer.

– Det var en god tid.

Rives
– Bygningen kommer til å
rives sier Kjell Myhre,
eiendomssjef i Sola
kommune.

Han kjenner til husets
historie, men forteller at det
er nå så falleferdig at det ikke
kan reddes.

– Det ligger også i støy-
sonen  ved flyplassen, sier
han.

– Har det aldri vært snakk
om å bevare huset?

– Nei. Det vi sjekket ut var
om noen av kunstverkene var
igjen. Det var de ikke, sier
Myhre.

Huset har vært eid av
IOGT, og har i mellomtiden
vært teppelager. Nå er det
imidlertid kommunen som
har ansvaret.

– Det er direkte farlig slik
som det står nå, sier Myhre.

– Når kommer dere til å
rive?

– Så snart som mulig, sier
han.

Det er planlagt grønt-
område der Treffen står i dag.

det mest populære bandet sør
for Stavanger, sier Enoksen.

Men den første konserten
Magics spilte var i «Svette-
boksen».

– Vi kunne bare tre sanger.
De spilte vi til gengjeld om og
om igjen, sier han.

Men det største i bandets
karriere var å spille for over
tusen publikummere i 
Giske-hallen som oppvarmere
for Savage Rose.

Minnene fyller blikkene til
mennene.

– Glanstiden var nok i 64-66,
sier Stangeland.

Musikerbytte
Som i alle gode band var også

musikerbytter en del av hver-
dagen til Magics.

Næsheim sluttet i 1964, og
Solgård kom inn med sin gitar.
I 1966 måtte Enoksen  i
militæret, og Stangeland
begynte i bandet Starfighters.

Men rundt bordet er det som
om tiden er blitt skrudd tilbake.
Gjengen minnes godt tiden de
hadde sammen, og med flere
musikerbytter holdt The
Magics koken til 1974.

– Navnet har nesten blitt et
varemerke?

– Åh, ja, sier Enoksen.

Reunion
The Magics spilte aldri inn  pla-
te, men musikk dominerer mer

eller mindre livene til bandmed-
lemmmene også i dag, og i 2007
spilte de reunion-konsert i
Sandnes kulturhus.

Både Enoksen og Stangeland
har fått spille inn plate. Sist-
nevnte gjorde det tidlig med
Starfighters. Solgård spiller
både gammeldans og jazz.

Men etter en tur til Treffen,
og en times mimring er ikke
gutta i tvil.

– Vi må komme sammen og
ta opp noen flere sanger, sier
Stangeland.

– Jeg øver tirsdager og
torsdager, sier Solgård.

En ny konsert er kanskje ikke
så langt unna?
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 me, om enn både Treffen og mennene er blitt litt «skrantete». Fra venstre Martin Stangeland, Kåre Solgård,
foto: Anne Buckle)
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En venninne fikk seg nylig jobb som selger. De
første dagene i jobben ble hun grundig drillet
av sjefen i bedriftens hvordan man oppfører
seg-politikk. Dette innebar kurs i gode mane-
rer, smiling, serviceinnstilling, produktkunn-
skap og lojal opptreden overfor medansatte og
ledelse.

De fleste av oss kan fortelle om underlige, ube-
hagelige og uhøflige møter i butikker og
offentlige institusjoner. Jeg også. Et av mine
mest absurde opplevelser i så måte skjedde for
to år siden. Sammen med mann og barn flyttet
jeg da inn i nytt hus. Vi kjøpte oss nytt kjøkken
og var på jakt etter fryseskap. Vi kom til en pro-
filert elektrobutikk på Forus og valgte til slutt
et skap fra Bosch.

Vi ble ekspedert av en svært ung mann med for
stor tyggegummi i munnen og de største kafé-
brillene jeg har sett. Han anbefalte øyeblikkelig
å tegne forsikring. – Hvorfor det, undret vi. 
– Jo, fordi dette skapet ryker innen 10 måneder.
Merkelig salgsteknikk, tenkte vi, men la gå. 

Kjøpet ble stadfestet i form av en halv meter
lang kvittering som skulle fremlegges i kassen.
Mannen bak denne opplyste at vi ikke kunne få
kjørt noe skap hjem, fordi fryseskapet ikke
fantes på lager. – Men, innvendte vi, selgeren i
hvitvareavdelingen sa at dere hadde flere.  
-Kem sa det, ville ekspeditøren vite. 
- Vel, en ung, mørk mann, sa vi og utelot takt-
fullt andre karakteristika.

– Å han, dåkkår må ikkje hørra på han, var
svaret.

Hvordan skal en stakkars kunde vite slik? Det
er mye jeg ikke vet om fiskeutstyr, apotekvarer
og lakkoljer. Jeg er derfor avhengig av eksperti-
sen til dem som jobber i faghandel og er pent
nødt til å stole på det de forteller meg. Episo-
den i elektrobutikken er et godt eksempel på at
kurs til ansatte er gode tiltak. De ansatte i
butikken på Forus avslørte både slett varekunn-
skap, illojal opptreden overfor hverandre og
det klassiske problemet vi som forbrukere
møter overalt: En sier noe, en annen noe helt
annet.

Vi er nå inne i trangere tider og varetilbydere
kan ikke lenger opptre like arrogant overfor oss
forbrukere. Det må en langt mer sukkersøt tak-
tikk til i dag, da konkurransen er skjerpet. Jeg
har sluttet å flire når jeg hører om folk som må
sendes på smilekurs. Dannet og imøtekom-
mende oppførsel er ikke den selvfølgelighet det
burde være.

Sjefen til min venninne har skjønt at han tjener
på å ha en smilende og kunnskapsrik stab, og all
honnør til ham for det.

For øvrig fungerer fryseskapet vårt fremdeles
utmerket, selv om det ifølge selgeren burde
vært på skraphaugen 
i dag.

Oss forbrukere

Helene 
Pahr-Iversen

Helsestasjon for ungdom gjenåpnet
Ungdom i Sola har igjen et
alternativ til fastlegen. 

LINE VISTE

line@solabladet.no

Ordfører Håkon Rege og  Irene
Ravndal, kommunalsjef for
oppvekst, stod for den offisielle
åpningen av tilbudet mandag.

Viktig tilbud
– Dette er et viktig tilbud for unge
som møter stadig nye psykiske og
fysiske utfordringer i overgangen
mellom å være barn til å bli voksen,
sa Ravndal.

Ungdommene kan ta kontakt for
alle typer bekymringer og proble-
mer, som spørsmål om stress, kost,
prevensjon, graviditet, rusmidler og
kjønnssykdommer.  

Politikerne tok tak
Ordføreren takket politikerne for at
de tok raskt tak i saken, etter at
Solabladet i juni skrev om unge i
kommunen som etterlyste tilbudet
jevnaldrende i nabokommunene
har hatt.

Viktig med lege
Helsestasjon for ungdom skal være

et dropinn-tilbud for unge mellom
13 og 20 år.  Det er også mulig å
bestille time i forkant.

En del av årsaken til at det
forrige tilbudet ble avviklet var at
det ikke var lege tilknyttet tjenes-
ten. Nå er dette kommet i orden. 

Dr. Kasher Shehzad ved Salus
legesenter i Mega-bygget har

erfaring med arbeid rettet mot
ungdom, og gleder seg til å sette i
gang. Unge skal kunne komme med
alle typer spørsmål innen både
fysisk og psykisk helse. 

I tillegg til legen skal en helse-
søster og en psykiatrisk sykepleier
være til stede i åpningstiden.

Dr. Kasher Shehzad åpner Salus legesenter for ungdom to timer i uken.
(Foto: Line Viste) 

Natteravnene i 
Tananger har slitt med
organiseringen og dårlig
oppmøte. Det nye styret
skal få orden på sakene. 

LINE VISTE

line@solabladet.no

Like før jul ble Per Sverre
Aarthun valgt til leder av styret for
Natteravnene i Tananger.
Gjennom samarbeid Lions kom
også Eldbjørg Goa og Inger
Meling med.

Trengende
Tananger har opplevd en del bråk,
hærverk og tull med ungdom som
ferdes ute i nattemørke gater, og
natteravnerne har vært viktige
medspillere for å få voksne på
banen. Men det har ikke vært helt
lett.  

– Vi hadde problemer med å få
folk til å gå før jul og rundt nyttår.
Men så meldte Kristin Enholm seg,
så tok vi også henne med i styret.
Vi gikk også flere dager i julen, for-
teller Per Sverre Aaarthun. 

100 ravner
Det er ikke mangel på folk som har
meldt seg frivillig til å gå Natteravn
i Tananger som er problemet.  

Per i dag er det 100 personer på
listen. Likevel har det stadig skjedd
at folk ikke har møtt opp til vaktene
sine. 

– Jeg forstår at folk kan glemme
ut oppdraget. Men når man har
meldt seg frivillig til å gå natteravn
bør man føle en forpliktelse for å
stille opp, sier Aarthun. 

Vanligvis går de sammen fire og

fire, og når flere da melder avbud
har det skjedd at de som faktisk har
stilt opp ikke vil gå alene. 

– Det er en trygghet i at vi er så
pass mange, sier Aarthun. 

Preventiv virkning
De fire i styret er opptatt av å for-
midle at formålet deres ikke er
«å ta noen», men derimot å være
der for ungdommene. 

– Vi skal være synlige ute i
gatene om fredags- og lørdags-
kvelden. Det kan like gjerne være
at noen har behov for hjelp, som
tilsnakk fordi de gjør noe galt, sier
Aarthun.

Styret setter pris på at folk tar
kontakt med dem dersom de ser at
situasjoner kommer ut av kontroll.

– Det kan være hjemmefester
som ser ut til å kunne gå bære galt
avsted, men at naboene vegrer seg
for å ringe politiet. Da kan vi gå
noen runder utenfor og være tilste-
de. Jeg tror mange ungdommer
også ser på det som en trygghet,
selv om de ikke alltid vil innrømme
det, sier Enholm.  

Syklende ravner
Natteravnene disponerer et eget

rom hos Halliburton, hvor de blant
annet oppbevarer de gule jakkene. 

– Vi er veldig takknemlige for at
de har tilbudt seg dette, sier
Aarthun.

Natteravnene har også gått til
innkjøp av to sykler som de bruker
for lettere å komme seg rundt hvis
de får beskjed om en akutt
situasjon.

– Det er ganske store avstander
vi beveger oss i, så en sykkel hjelper
godt på. Slik kan vi være på stedet
så tidlig som mulig, sier Aarthun. 

Behov for voksenkontakt
De fire ravnene opplever ute-
lukkende positive tilbakemeldinger
fra ungdommene. De tror heller
ikke at det oppleves som «flaut» at
foreldre eller besteforeldre går
natteravn. 

– Vi er ikke påtrengende, men
hvis ungdommene kontakter oss
for en prat er det selvfølgelig bare
hyggelig. Mange kjenner oss fra
før, og vi opplever at mange setter
pris på voksenkontakten vi
representerer - også når de er ute
med vennene på fritiden, sier
Aarthun. 

Kristin Enholm,  Per Sverre Aarthun, Eldbjørg Goa og Inger Marie
Meling. (Foto: Line Viste)

Ute og «ravner» for fullt i Tananger 
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SERVICEGUIDEN 2009

Alliance  Apotek Sola
Solakrossen 51 64 72 50

Frisører

Maling 

Rørleggere

Sigmund Lothe AS
Sandesletta 16, Sola 51 65  65 95

Knoph VVS AS
Åsenvegen 239, Sola 915 47 823

Tømrere/trelast

Ellingsen Bygg & Vedlikehold
Blåfjærvegen 14 472 52 959

Trykkeri

Sola Trykkeri & Kopi AS
Ekofiskvegen 3,Tananger 51 69 99 99
solatrykkeri@solatrykkeri.no

Taxi

Sola Drosjesentral
Solakrossen 51 65 04 44

Bilverksted

Blikkenslager

Sola Blikk
Nordsjøv. 299 51 65 13 52

Brud/dåp/selskapsklær

Lykkeliten
Sandevegen 5 51 01 10 43
www.lykkelitensola.no

Lager

Xtrafrakt lagerhotell
Ljosheimvegen 18 947 91 766

Hud & Kroppspleie 

Clinique Effect 
Solagården 51 65 05 66

Heléns Hudpleie 
Skibmannsv. 2,Tananger 416 90 906

Jeanettes Fotpleieklinikk
Bankbygget, Solakrossen 412 70 784

Håndverker

Malerfirma Magne Henriksen
www.malerfirmahenriksen.no
Solakrossen 40 00 67 67

Gullsmed

Norun’s Gullsmedverksted
Ankerplassen,Tananger 51 64 05 85

Naprapater

Aktiv Naprapatklinikk
Solakrossen 2
www.aktiv-naprapatklinikk.com

988 59 195
Svømmebasseng/ SPA

Østhus Trading
www.osterhus-trading.no 

416 53 592

Reisebyrå

Krossen Feriemarked
Solakrossvn. 26 51 69 58 05

Vanntetting

Gulv og Tak  AS
Solbergvegen 5, Sola 51 64 64 94

906 70 117 

Entreprenør
Kjell Olav Ritland AS
Varabergmyra 14 51 65 12 30

Automester PS Bilverksted
Arabergvegen 51 64 85 23

Tananger Servicesenter
Tananger 51 69 99 22

Kulde/varme

Ausdal Kulde & Mekaniske
Flyplassvegen 215, Sola 911 23 771

Transport

Ivar Vigdel Biltransport
Vigdel 51 65 42 23 

913 67 135

Akupunktur

Birger P. Refsnes
Fysioterapeut/Akupunktør NAFO
bpr@fys.no
Fysioterapisenteret Sola 951 71 737

Fysioterapi

Fysioterapisenteret Sola
SR-Bankbygget 40 00 79 77

Tananger Fysikalske Institutt
Institutt for Manuell Terapi
Helsehuset Tananger 51 69 96 26

Optiker/briller

Optikeren
Skjoldgården, Sola 51 65 22 99

Seland Optikk
Solakrossv. 25, Sola 51 69 58 90

Tananger Optikk
Ankerplassen,Tananger 51 69 59 89

Parfymeri

Plei Meg Parfymeri & Salong 
Solakrossen 51 65 21 66

Selskapslokaler

Løå  - www.loa.sola.no
Solakrossen 930 24 824

Ølberg Strandhager  
Ølbergvegen 99, Ræge 51 65 42 82
www.strandhager.no

Kurs-besøkslokaler

Kolnesgården, 450 37 732
Sør Kolnesvegen 147 51 65 47 98
www.kolnesgarden.no

Service/rep. hvitevarer

Halaas Elektroservice AS
900 26 764   • 917 05 975

Hotel

Hummeren Hotel
Havnevegen,Tananger 51 69 40 00
post@hummeren.no

Sola Strand Hotel
booking@sola-strandhotel.no

51 94 30 00

Elektrikere

Arne Byberg
Skvadronvegen 21 51 64 46 00

Rasmussen Elektro AS
Bautagården, Solakrossv. 6 51 65 65 33

Apis Elektro
Boganesgeilen 7, Gausel 51 81 58 00

Ergo Elektro AS
Erling 982 50 166 Gordon 982 50 165

Sola Elektro
Solakrossvegen 31 51 65 02 08

Eiendomsmegler

Eiendomsmegler 1 Sola
Solakrossen 51 64 76 13

Regnskapskontor

Klientregnskap
Sola 51 64 50 60 
Stavanger 51 58 66 30 

Kallesten Regnskap 
Esterv.1,Tananger 51 71 90 00

Sola Regnskap BA
Sandevegen 32 51 65 03 52

Apotek
SalongM
Hellevegen 32, Røyneberg

51 65 74 24

Her kan «din» bedrift 
få profilert seg.

Kontakt 
Inger Lise Nygård Lohne

51 64 64 71

Leger

Dr. Byre Legesenter
Solakrossen

51 65 60 20

Sola Legesenter
Soltunvegen 8, Solakrossen

5165 35 00

coop byggmix 
Solakrossen  51 64 94 20

Jernia Danielsen AS
Tananger Sentrum 815 00 100

Malerfirma Magne Henriksen
www.malerfirmahenriksen.no
Solakrossen 40 00 67 67

Sande Gård
Rådhusvegen 22, Sola 51 71 51 00

Revisor

Kallesten Revisjon AS
Esterv.1,Tananger 51 71 90 00

Sagvaag Revisjon AS
Røyneberg 
sagvaag@sagvaag-revisjon.no

51 77 07 90
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Vinterens
varer
Vårnytt i lekre 
farger

Tananger tlf: 51 69 68 77 mand-fre 10-19 • 10-16
Madla tlf: 51 55 60 33 mand-fre 10-20 • 10-18

49,-

Torkelstien 3, 4056 Tananger, tlf. 51 65 14 26

Tøffe klær 0-16 år - Herretøy

599,-

Stor Hortensia

50,-
Kirstin og Benthes

Velurdress

50,-

Primula
3 stk

10-18 Lørd. 10-15 Torkelstien 1,  Tlf: 51 65 00 40 lohne@interflora.no

Ankerplassen tlf. 51 31 50 84 / 902 76 327
www.kaktusquilts.no • post@kaktusquilts.no

Julestoffer
pr. m. 79,-

Ankerplassen tlf. 51 31 50 84 / 902 76 327
www.kaktusquilts.no • post@kaktusquilts.no

Diverse 
stoffer

÷30
-50%

TANANGER
Ankerplassen -Tlf. 51 69 81 11

Carite 
treningsett
Topp + 
3/4 tights

Tananger, Tlf. 51 64 05 85 • Åpent 10-18 (16)

69,-

1490

10 stk 
langstilket
roser

Ytterjakker
og bukser
0-16 år

Gjelder kun lørdag

Lohne
Blomsterbutikken

Valgfritt «Next 2» smykke

25,-

Norun’s 
Gullsmed

FFllaasskkeeppoosstt--ttiillbbuudd

Handler du i Tananger på lørdag kan du bli en av de heldige som får en av de tre spennende 
flaskepostene. Flaskene er lagt ut i tre forskjellige butikker og inneholder et fantastisk tilbud.

Velkommen.

Tananger sentrum lørdag 24. januar

KIWI Tananger 

÷75%

Trill 5 terninger.
Summen viser hvor

mange % rabatt du får.
(Ikke tilbudsvarer)

Tananger 
blomster

Skibmannsv. 1, 4056 Tananger 
Tlf. 51 69 01 30 • Fax 51 69 01 43

Du ringer
51 69 01 30
–vi bringer
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Fagmøte Holmavatn
28. JANUAR  KL. 19.00

Tema:

    Flex: Flytende kunstgjødsel.

    Generelt om ensilering

    Ensileringsmiddel Sill-all 4x4 
    og Fireguard fra Alltech

Foredragsholder: Flemming Padkjær fra 
Flex DK og Morten Hansen fra Alltech,
Generel Manager Scandinavia.

Servering: Middag og dessert.

Påmeldingsfrist: Fredag 23.januar.

Jarle Bolsøy,
Produs AS,
tlf.: 41 40 22 17 
e-post: jbolsoey@c2i.net

v/Lars Dyre Nærland,
Brødrene Nærland Maskin
tlf.: 91 59 43 33              
e-post:ldn@live.no

NPK gjødsel

NorStone Røyneberg. 4052 RØYNEBERG
Tel 51 64 77 30 / 91167677
Åpent: 7-16. Tors 7-18. Fre 7-15. Lørdag 8-13

Solasplitten kommer! Og vi trenger mer
plass! Derfor selger vi nå ut vår behold-
ning av nylaget asfaltgranulat.

Direkte opplastet fra produksjonen ved
vårt anlegg i uke xx og xx 

SPESIALPRISER SOM FØLGER:

Inntil 100 tonn 49,- pr tonn

100 - 500 tonn  39,- pr tonn

500 - 1000 tonn 35,- pr tonn

Over 1000 tonn, be om pristilbud

Begrenset parti. Eks. transport og mva 
Vår ordinære pris er kr 80 + mva

Ta kontakt med Peder Malmin for ordre 
eller mer informasjon, tlf.: 911 67 677.

Asfalt- 
granulat 

www.norstone.no

Dette er et støvsvakt produkt som passer
ypperlig til oppgrusing av gårdsveier, 
midlertidige veier/ anleggsveier, samt til 
anleggsasfalt på byggeplasser, byggefelt ol.

TIL SPESIALPRISER

fra uke 2.

ÅSENHALLEN
SØNDAG 25.1. KL. 1600

Hovedsamarbeidspartner

Dagens kampsponsor:
Solabladet

Entrè 80,- / 30,-
Barn i overtrekk GRATIS.

w
w

w
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o
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o

SOLA
Bjørnar

1.divisjon håndball kvinner

oppkamp i

.divisjon!

Lei av opsjoner i Sola
– Vi vil at potensielle
næringstomter i 
kommunen skal ut på det
åpne markedet, og vil ikke
tillate opsjonsavtaler, sier
Sola Ap.

HELENE PAHR-IVERSEN

helene@solabladet.no

Formannskapet behandlet tirsdag
en forespørsel om opsjon av to
kommunale tomter i Tananger.

Johs. Lunde Eiendom AS har
vært i kontakt med et stort inter-
nasjonalt oljerelatert selskap som
ønsker å etablere seg i Norge og
Tananger.

Hvilket selskap det er snakk om,
vil verken Sola kommune eller 
Johs. Lunde Eiendom AS ut med.

Hemmelig kjøper
Selskapet som ønsker å etablere seg,
ønsker en tomt til kontorlokaler
som skal bli arbeidsplass til en stab
på mellom 300 og 400 ansatte.

Tomtene det er snakk om er
kommunale og ligger ved siden av
Schlumberger langs Riksveg 509.
Til sammen har de en størrelse på
cirka 11.260 kvadratmeter.

De ligger i et område som i
kommuneplanen er regulert til kon-
tor og industri, men politikerne har
hele tiden vært tydelige på at i dette

området vil de ikke ha industri, kun
kontorbygg. 

Johs. Lunde Eiendom AS har
vært i kontakt med selskapet, vist
dem tegninger av tomtene og opp-
lyser at selskapets ledelse er svært
interessert i denne.

En prinsippsak
Sola kommune har derfor fått fore-
spørselen om opsjon på tomtene.
Slike saker behandles av formann-
skapet.

Siv-Len Strandskog (ap) tok
ordet og uttrykte misnøye mot
opsjoner av prinsipielle grunner.

– Vi ønsker å legge til rette for
næring, men vi vil at slike saker skal
være ryddige og tomter til næring
legges ut på det åpne markedet, sa
hun.

Strandskog fremmet forslag om
å åpne opp for å legge ut tomtene til
salg med pris etter reglene som
ligger til grunn i  Forus Nærings-
park, samt at når en interessent til
tomtene melder seg, skal saken
tilbake til formannskapet.

– Lite konkret
Både Venstres Nora A. Nilsen og
Tanangerlistens Ingrid-E. Tranvåg
mener opsjoner er uheldige forfor-
delinger og vil at slik praksis blir
historie i Sola.

Jan Sigve Tjelta (krf) undrer seg
også over hvor konkret planene er
for at dette hemmeligholdte selska-
pet etablerer seg i Tananger.

– Dette virker ikke spesielt

konkret på meg. Vi vet veldig lite
om planene til dette selskapet og
hvor reelt det er med denne
etableringen, påpeker han.

Høyre alene
Også Frp-politiker og varaordfører
Tom Henning Slethei sa seg enig
med Arbeiderpartiet i at opsjoner er
en dårlig praksis.

– Vi får ikke noe igjen for det.
Forus Næringspark gir nesten aldri
opsjoner, det er helt spesielle
grunner dersom slik skjer, bemerket
han.

Slethei sa seg også svært for-
bauset over Høyre, som var det
eneste partiet som ønsker å imøte-
komme opsjonsforespørselen.

– Vi er mest opptatt av at det her
kan komme et stort selskap som vil
gi arbeidsplasser til 300-400 men-
nesker. Derfor er det viktig at vi får
i havn denne avtalen, mener Ole
Ueland (h).

Flertall mot opsjon
Høyre vant ikke fram med sitt syn,
og det tillates dermed ikke opsjon
på disse to tomtene.

Rådmannen mener derimot at
det bør gis tillatelse, da kjøper
virker som en seriøs aktør og at de
er interessert i å etablere et signal-
bygg på tomtene, noe kommunen
hele tiden har ønsket seg.

Selskapet må nå velge om de vil
kjøpe tomtene på et åpent marked,
eller se seg om etter et annet sted å
etablere seg.

Vinmonopolet AS åpner utsalg i de
tidligere lokalene til Postens
distribusjonssentral i Rådhusvegen
28 til våren.

Prosessen har vært langvarig
fram mot utsalget. Det hele startet
da Vinmonopolet AS søkte kommu-
nen om tillatelse i desember 2006.
Utsendte fra Vinmonopolet AS
kom hit på befaring og fant åtte

mulige lokaler; seks i Sola og to i
Tananger. 

Deretter bremset utviklingen da
det viste seg at ingen av lokalene var
egnede likevel. I noen tilfeller
dreide det seg om pris, i andre
lokalenes utforming og ulike leie-
forhold.

Etter at postens distribusjons-
sentral flyttet ut av Rådhusvegen

28, fikk saken nytt liv igjen. Vin-
monopolet AS og eier av lokalene
er nå enige om leiebetingelsene, og
det selvbetjente polutsalget skal
etter planen åpne i løpet av våren.

Det skal bli et selvbetjent utsalg.
Saken var oppe til behandling i
formannskapet tirsdag, og
politikerne vedtok enstemmig å
godkjenne utsalget.

Polet åpner til våren
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300 kilo lego og 
uendelig leke- og 
byggelyst. Slikt må 
det bli klubb av.
LINE VISTE

line@solabladet.no

Annen hver torsdag samles de
nede i kjelleren på Salem. Barn
fra fjerdeklasse og oppover, og
voksne som vil være med. 

Legoby
På bordet begynner en hel by å
ta form. Politistasjon, brann-
stasjon, bensinstasjon, kystvakt,
heisekraner, hus og lekeplass er
allerede satt opp. 

– Jeg ser at vi har fått til
ganske lite på det halvåret vi har
holdt på, det blir kanskje vel
mye lek til tider, ler Lindøe. 

De holder på i to timer, bare
med et andaktsavbrekk i midten.

– Vi kaller det helst bibelfor-
telling når det er for denne
aldersgruppen, sier Jardar Lin-
døe, leder for Sola legoklubb. 

Skapende 
Lederne har latt
seg inspirere av
andre legoklubber,
blant annet i
Polen.

– Vi har printet
ut bilder fra inter-
nett. Det er ganske
flott det man kan
få til etter hvert
som man blir flin-
kere, sier Lindøe. 

En av de voks-
ne, Rune Buøda-
len, har samlet på
Lego siden han var
liten. Da er det
ikke rart at kjelle-
ren hans er full.

– Man får alltids bruk for
Lego, det er aldri bortkastet,
sier han. 

Uten bruksanvisning
Perfeksjon er de imidlertid ikke
opptatt av. Lindøe mener at
man godt kan kaste bruksanvis-
ningen når man har fått et inn-
trykk av hvordan det man skal
bygge skal se ut. 

– Jeg synes det blir litt kjede-
lig når alle skal bygge etter en
mal. Det viktigste er å se noe for
seg inni hodet, og så oppleve at
man skaper noe som ligner på
det. Det tror jeg også barna
lærer mest av, sier Lindøe. 

Han viser frem et hus som en
av guttene har laget, litt sånn på
frihånd. 

– Dette er et kjempeflott hus,
som han har formet etter sin
egen fantasi. Lego kan være vel-
dig kreativt, sier Lindøe. 

Ulike klosser
Bortimot all legoen er kjøpt
brukt, og samlet over mange år. 

– Svært lite er nytt, men vi
prøver å få tak i ulike sett. Noen
liker best å bygge hus og biler,
mens andre vil prøve seg på tek-
nikk-klossene. Her settes det for

eksempel inn et lufttrykkstem-
pel slik at kranen på grave-

maskinen beveger seg, forteller
Lindøe.

Han legger til
at de alltid er på
jakt etter nye til-
skudd til samling-
en. 

– Vi har alltid
bruk for mer billig
lego, hvis noen
har en ubrukt
samling stående
på loftet, opp-
fordrer Lindøe. 

En av guttene
har funnet en
nyinnbragt eske
og satt igang med
et prosjekt for seg
selv. 

– Jeg skal byg-
ge Batmobilen, og
tror jeg skal klare

det i løpet av kvelden, sier han
og bøyer seg konsentrert ned
for å finne de riktige klossene. 

– Kjedelig med damer
Legoklubben er åpen for alle i
Sola fra og med fjerde klasse-
trinn, både gutter og jenter.
Denne kvelden har elleve gutter
kommet til Salem-kjelleren for
bygging og lek.

– Vi har noen jenter som
kommer også. En av dem har
bygget lekeplassen. Den er
nydelig og ser liksom helt ferdig
ut, med alle detaljer og lego-
figurer på plass, sier Lindøe. 

En av de mange kassene er
full av legofigurer i alle
varianter. Her er Star Wars-
figurene, skjeletter, krigere,
vanlige legomenn, og til og med
julenissen.

Damer er det imidlertid få av.
Etter en del graving i plast-
kassene finner Lindøe omsider
to hoder som ser jentete ut. 

Noen av guttene synes på sin
side ikke at det gjør noe at det er
mangel på damer. 

– Det er så kjedelig med
damer uansett, vi trenger ikke
dem, sier den ene gutten. 

– Det synes du bare til du får
deg kjæreste, skyter en annen
inn. 

Såkalt «jentelego» er ikke å
skimte. Før var Lego Lego, men
etter hvert som utvalget har
eksplodert fant noen på at jenter
skulle bruke de rosa klossene.

Men ikke i denne klubben
altså. 

Vil ha flere voksne
Det varierer hvor mange som
kommer på legoklubben.
Lindøe sier at de fremdeles har
plass til flere barn. I tillegg
ønsker han at flere voksne blir
med.

– Hvis foreldre, eller andre
som synes det er moro med
Lego, har lyst til å bli med er de
hjertelig velkommen, sier
Lindøe. 

Kristian Bohne og Kristian Risa diskuterer hvilke legomenn de synes er kulest. (Alle foto: Line Viste)

Rune Bødalen (med ryggen til) , Kristian Bohne, Kristian Risa, Lillian Høyseter, Sigve Hansen, 
Matihas Hansen, Tobias Wang (I bakgrunnen) og Eirik Risa bidrar til at legobyen på bordet 
tar form. 

Kristian Bohne og Anders Stokke Meling liker å leke litt
mellom byggingen. 

Bygger med Lego på bedehuset
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Mer informasjon, kvitteringer og flere prissammenligninger finner du på www.rema.no

De smarte sparer tusener!

Nå sammenligner vi priser

slik at du kan spare tusener*

*Varene er handlet på REMA 1000 Forus, ICA Supermarked Lura/Gausel, Coop Mega Sola og Helgø Matsenter Mariero/Kvadrat den 20. januar 2009. Alle priser er billigste

alternativ i de angitte butikkene på innkjøpsdato. Vi utelukker ikke at det kan finnes billigere alternativ i de konkurrerende kjedenes sortiment, men disse var ikke tilgjengelige 

for kundene i butikkene vi handlet i på innkjøpstidspunktet. Små variasjoner innen pris og sortiment kan uansett forekomme fra butikk til butikk. Enkelte varer er omregnet slik

at de er sammenlignbare. Konkurrentene har spesielle kjøpsfordeler gjennom medlemskap og fordelsprogram, men dette er ikke reflektert i prissammenligningen her. **Angitt

prosentsats for sparing er regnet ut fra dyreste konkurrent i forhold til REMA 1000. Vi tar forbehold om eventuelle trykkfeil.

MAGER KJØTTDEIG

REMA 1000
Nordfjord, fersk, 400 g, 47,50 pr. kg

ICA Supermarked
Gilde, fersk, 92,25 pr. kg

Coop Mega
Coop, fersk, 72,25 pr. kg

Helgø Matsenter
Gilde, fersk, 112,25 pr. kg

19,00
36,90
28,90
44,90

Du kan spare**

57%

KARBONADEDEIG

REMA 1000
Nordfjord, fersk, 400 g, 99,75 pr. kg

ICA Supermarked
Grilstad, fersk, 129,75 pr. kg

Coop Mega
Coop, fersk, 131,25 pr. kg

Helgø Matsenter
Butikkpakket, fersk, 119,00 pr. kg, Tilbudspris

39,90
51,90
52,50
47,60

Du kan spare**

24%

KYLLINGFILET 2 PAKN.

REMA 1000
Solvinge, fersk, 300 g, 160,00 pr. kg

ICA Supermarked
Den Stolte Hane, fersk, 199,67 pr. kg

Coop Mega
Prior, fersk, 205,00 pr. kg

Helgø Matsenter
Prior, fersk, 249,00 pr. kg

48,00
59,90
61,50
74,70

Du kan spare**

35%

STRIMLET SVINEKJØTT

REMA 1000
Nordfjord, fersk, 75,00 pr. kg

ICA Supermarked
Euroshopper, fersk, 99,00 pr. kg

Coop Mega
Coop, fersk, 113,00 pr. kg

Helgø Matsenter
Gilde, fersk, 139,00 pr. kg, Tilbudspris

75,00
99,00
113,00
139,00

Du kan spare**

46%

KYLLINGKJØTTDEIG

REMA 1000
Solvinge, fersk, 400 g, 50,00 pr. kg

ICA Supermarked
Den Stolte Hane, fersk, 102,25 pr. kg

Coop Mega
Prior, fersk, 109,75 pr. kg

Helgø Matsenter
Prior, fersk, 99,75 pr. kg

20,00
40,90
43,90
39,90

Du kan spare**

54%
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Sportsuken
Torsdag 22/1

Innebandy, 3. divisjon - herrer
Tanangerhallen, kl. 1800
Havørn - Hommersåk II

Søndag 18/1
Håndball, 1. divisjon - damer
Åsenhallen A, kl. 1600
Sola HK - Bjørnar

Oppgjør utsatt
HÅNDBALL: Forrige helgs topp-
oppgjør mellom serieleder Sola
og tabelltoer Gjøvik og Vardal
ble utsatt grunnet influensa i
Gjøvik-leiren.

Lotte innfridde
SQUASH: Joa-jenta Lotte Erik-
sen er i gang med å klatre på
verdensrankingen. I første
runde av Meersquashheroes
Open i Nederland slo hun
engelske Jenna Gates 3-1, etter
først å ha ligget under. 

I kvartfinalen møtte Eriksen
Sarah Kippax som er ranket som
nummer 31 i verden. Over-
raskende nok vant Lotte det før-
ste gamet, men så økte Kippax
tempoet og vant 3-1.

– Det var artig å ta et game
mot henne. Etterpå viste hun
hvorfor hun er så høyt på
verdensrankingen, men jeg er
godt fornøyd med turneringen,
sier Eriksen.

21-åringen holdt sin seeding,
noe som også betyr at hun kom-
mer til å stige på verdens-
rankingen. Før turneringen var
hun på 84. plass. 

Eriksens kvartfinalemotstan-
der, Sarah Kippax, gikk helt til
topps i turneringen.

Møter Bjørnar
HÅNDBALL: Selv om det har vært
mye utenomsportslig fokus på
Sola Håndball i det siste, med et
tak som lekker og lag som må
trekke seg på grunn av sykdom,
har ikke spillere og trenere
glemt hvordan det er å spille
håndball. På søndag kan hånd-
balljentene ta nok et steg mot
eliteseriespill, da Bjørnar gjester
Åsenhallen. Sportslig leder, Jan
Gausdal Thorkildsen, kan for-
telle om en skadefri og motivert
tropp. 

– Til kampen på søndag kan
vi stille med alle spillerne våre,
da vi nå har en skadefri tropp
som gleder seg til å spille hånd-
ball igjen, opplyser
Thorkildsen. 

Til tross for den ufrivillige
to-uker lange pausen, på grunn
av syke Gjøvik og Vardal-
spillere, skal det nå ikke være
noe i veien for et godt oppgjør
mot gjestene fra Bergen.

– Taket er nå tettet igjen, slik
at det ikke skal by på problemer.
Sånn det ser ut nå kommer det
til å bli avgjort etter en god
kamp med håndball uten andre
forstyrrelser. 

Mandag drar 
volleyballspiller Ida
Bjerke Årrestad på
25 dagers 
treningsleir til Brasil.

KENT ROAR NYBØ

krn@solabladet.no

VOLLEYBALL: 20-åringen fra
Skadberg bytter ut regn og vin-

ter i Norge med 30 varmegra-
der og sol.

Startet på Dysjaland
Det er fem år siden Ida  startet
med volleyball. Det var prof-
fene på World Tour’en i Sta-
vanger som gjorde henne inter-
essert i sporten. Sammen med
noen venninner startet de lag
på Dysjaland. Hun har tre år
bak seg som volleyballspiller på
Wang Toppidrettsgymnas, og
spiller nå for Austrått. 

– Det første året gikk jeg i

Stavanger. Så flyttet jeg til Oslo
og fullførte de siste to årene
der, sier Årrestad.

Gode forhold for volleyball
Det er volleyballforbundet som
arrangerer treningsleiren i Bra-
sil. Årrestad har gravd godt i
lommeboka for å få være med.
Hun legger ikke skjul på at hun
gleder seg, selv om det blir en
lang og hard treningsperiode.

– Det blir 30 treningsøkter,
alle på to timer, men jeg gleder
meg veldig. Forholdene der
nede er meget gode, smiler
hun.

Det er til Cumbuco, utenfor
Fortaleza på østkysten av Bra-
sil, volleyballspillerne skal bol-
tre seg de neste ukene. Totalt er
det 25-30 personer fra volley-
ballmiljøet med på turen, men
ingen fra Årrestads klubb. 

– Det er ingen fra klubben,
men jeg kjenner noen av de
andre fra volleyballmiljøet. I
tillegg skal proffspiller Jørre
Kjemperud være med, sier hun
fornøyd.

Vil spille internasjonalt
Målet for sesongen er å bli bed-
re og å spille i NM. På sikt
ønsker Årrestad å delta i inter-

nasjonale turneringer, men
noen proffspiller tror hun ikke
at hun blir.

– Jeg mangler nok litt høyde
til det, sier jenta som har
Kathrine Maaseide som sitt sto-
re forbilde.

Vanligvis trener hun volley-
ball to ganger i uken, og styrke
hver eneste dag. Utendørstre-
ning blir det lite av for tiden,
selv om det er sandvolley hun
trives best med. De neste ukene
skulle derimot forholdene ligge
til rette da vind og regn på Sola-
stranden veksles ut med varme
sandstrender i Brasil. 

Drar fra kald strand til varme

De neste ukene bytter Ida Bjerke Årrestad ut Solastranden med treningsleir i sol og varme i Brasil. (Begge foto: Kent Roar Nybø)

Det er i sanden Ida Bjerke Årrestad trives best, men det blir lite
sandvolleyball på Solastranden på denne årstiden.

■ Ida Bjerke 
Årrestad
Født: 18.mai 1988
Fra: Skadberg
Yrke: Jobber som kasserer
Idrett: Volleyball
Klubb: Austrått IL
Tidligere klubber: Dysjaland IL,
Kolbotn IL og Oslo Volley.
Aktuell: Mandag drar volley-
balltalentet på treningsleir til
Brasil.
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Innebandy
ELITESERIEN - HERRER 

Åsenhallen A
Søndag 18/1, kl. 1600
Sola IBK - Slevik 6-9
Perioderes: 1-4, 1-3, 4-2
Mål for Sola IBK: Christian  Larsson,
Kim Nymoen, Andreas Lindland,       Bir-
ger Olsen, Christer Hope,         Andreas
Mikalsen.
Utv. Sola: 2X2 min
Utv. Slevik: 2X2 min
Tilskuere: 68
Skudd: 43-30

En helsvart forestilling fra Solas side i
25 minutter ødela dagen. Bunnlaget
Slevik takket og bukket, og hadde nær
avgjort kampen tidlig i midtperioden.
– Det var helt forferdelig En ting er at
ballen så til de grader rullet Sleviks vei i
en hektisk åpningsperiode, der de
scoret på nær alt, man at vi som lag
ikke holder oss til taktikken og den
planen vi hadde forut for kampen,
skuffer meg, sier Sola-trener Binge
Strandh.Sola kom sikkelig på hælene i
starten og tillot gjestene å vinne første
periode 4-1. Slevik scoret ytterligere to
mål tidlig i midtperioden før Sola.
Andreas Mikalsen sin 2-6 redusering
var på et vis vendepunktet. Sola hevet
seg litt, og avsluttet kampen med en
godkjent 3. periode. Poeng ble det dog
ikke. Til det er lagets forsvarsspill for
dårlig. Med 9 innslupne mål skal det
godt gjøres å ta poeng.
– Slevik hadde god uttelling, men det
er helt riktig at vi slipper inn for mange
mål. Denne gang hadde vi litt utur,
men vi må uansett skjerpe oss, sier
Binge.
Lyspunktet er at fremdeles har Sola et
brukbart utgangspunkt for serieavslut-
ningen. De styrer fremdeles sin egen
sjebne, og er kun poenget bak kvalifi-
seringssplassen. Til helgen venter to
vanskelige bortekamper, der laget er i
utfordrerposisjon.
– Både Greåker og Fjerdingby er gode
lag. Normalt er de bedre enn oss, men
kampene skal spilles og jeg er fremde-
les av den oppfatning at vi kan ta
poeng fra alle lag i eliteserien, så jeg er
optimist, avslutter Binge.

Håndball
2. DIVISJON - HERRER

Tanangerhallen
Lørdag 10/1, kl. 1600
Havørn - ØIF Arendal 30-26
Pause: 16-14
Mål for Havørn: Kjetil Ellertsen 9,
Sigve Seglem 6. Jostein Jåsund 5,
Erlend Sødal 3, Joakim Kleppa 2, Bjørn
Andersen 2, Leif Harald Flikkeid 1,
Joakim Lie 1, Jone Hjelm 1.

Havørn-herrene tok fortjent en ny seier
i helgen. Laget er nå kommet på vin-
nersporet og sikter seg inn mot midten
på tabellen.
Gjestene fra Arendal mønstret et sterkt
mannskap, men det var likevel Havørn
som hadde initiativet gjennom hele 1.
omgangen. Hjemmelaget førte med 1
til 3 mål og ledet fortjent til pause.
– Vi spilte disiplinert og tålmodig den
første halvtimen og hadde god kontroll
på ØIF Arendal. Jeg var sterk i troen på
at det skulle holde helt inn, forteller
trener, Thor Gunnar Bakke.
Havørn var fortsatt det førende laget i
starten av 2. omgang, men da laget
etter 45 minutters spill pådro seg noen
utvisninger overtok gjestene ledelsen. 
– Jeg skal innrømme at jeg ble litt
skeptisk kvarteret før slutt, men spiller-
ne tok ansvar på slutten og alle leverte
de siste 10 minuttene. Dermed klarte vi
å snu kampen igjen. Løsningen var å
bytte mye spillere slik at vi hadde pust
nok til å holde tempoet oppe i sluttmi-
nuttene, forteller Bakke.
Havørn var overlegne på slutten og sik-

– Håper på like godt o
I fjor debuterte Randi
Edvardsen i Sola 
halvmaraton. Hun
håper at flere 
debutanter tester 
formen i lørdagens
store løp.

KENT ROAR NYBØ

krn@solabladet.no

FRIIDRETT: – Været var helt
forferdelig. Kraftig vind og
haglbyger, men det var jo gøy,
minnes hun.

Over hundre deltakere
Det ventes 100-150 deltakere til
helgens årlige halvmaraton
rundt flyplassen. Arrangørklubb
er som vanlig GTI        Friidrett,
og traséen er to runder rundt
flyplassen. 

Man trenger ikke være
medlem i en klubb for å delta,
og kan faktisk etteranmelde seg
på løpsdagen. Løpet starter
klokken 14.30, men det er
sportslig opplegg helt fra
klokken 11.

Etter å ha sjekket vær-
meldingene for løpsdagen har
Randi Edvardsen nå bestemt seg
for å delta i år også.

– Jeg er litt pysete på is, så jeg
måtte forsikre meg om at været
er mildt nok, sier hun.

– Benytt sjansen
Været ser ut til å holde, og for-
håpentligvis slipper løperne
hagl i år. 

Vindstille blir det nok aldri
rundt flyplassen, men

Edvardsen håper at flere gjør
som henne, og stiller til start. 

– Det var godt oppmøte i fjor,
over all forventning, sier
Edvardsen.

42-åringen har prestert godt
etter fjorårets runde på Sola.
Det har blitt gode tider både i
Stockholm maraton, og ikke
minst i Norges nest største
maraton, Nordmarka skogs-
maraton i Oslo.

Edvardsen, som er fra
Lillehammer, gjorde solabu av
seg i 1994. Hun stortrives på
Skadberg, og løper for GTI.
Men treningene foregår enten
med gladtrimmen i Stavanger
eller alene.

– Jeg tror nivået på trening-
ene til GTI er litt for høyt for
meg. Jeg driver bare på mosjo-
nistnivå, sier hun.

Tror på dårligere slutt-tid
Siden debuten på Sola i fjor har
hun vært preget av sykdom, og
treningsgrunnlaget er ikke det
samme som det var. Hun er
spent på å komme igang igjen
etter julen, men venter seg en
dårligere slutt-tid i år.

– Ja, det tror jeg. Målet er å
være i mål innen en time og tre
kvarter, sier Edvardsen.

Hun drev mye mosjonsidrett

Ni ryttere fra Sola Ryttersportklubb
Sola Ryttersport-
klubb er godt 
representert under
prestisjetunge Arctic
Equestrian Games.

KENT ROAR NYBØ

krn@solabladet.no

SPRANGRIDNING: I helgen for-
beredte rytterne seg under
distrikstevnet på hjemmebane.

Sola fortsetter 
framgangen
Mange ryttere møtte opp til
stevnet på Snøde. Det dårlige
været skapte utfordringer for de
som kom langveisfra, men
ettersom stevnet foregikk
innendørs, ble det få proble-
mer.

En av helgens store presta-
sjoner stod Amalie Steen Hegre

for. Direkte fra sydenferie var
hun på plass og vant begge
ponni-klassene i kategori 2.
Godt gikk det også for Thea
Sola. Hun endte på tredjeplass
på 1.20 meter, og gikk helt til
topps når det gjaldt å hoppe
over hinderne på en meter og
tredve centimeter.

– Det gikk bedre enn for-
ventet. Jeg er veldig fornøyd.
Det var godt å komme i gang
igjen etter julen, sier Sola.

– Skoletrening er årsaken 
Thea Sola fikk hedersgave for
sin innsats i 2008. Nå har hun
også fått en strålende start på
2009. Mye av framgangen det
siste halvåret takker hun samar-
beidet mellom Sola Rytter-
sportklubb og Wang Topp-
idrett for. Wang-elevene trener
to ganger i skoletiden, tirsdag
formiddag og onsdag morgen.
Trener er den samme som hun
har i Sola RSK, nemlig Amund
Eide.

– Opplegget hjelper oss vel-
dig. Vi får trene mer, noe som
spesielt hjelper når man må
venne seg til nye hester, sier
Sola.

Reiser for erfaringen
For tiden deltar hun i

konkurranser med hesten Pia.
De to har jobbet sammen i ett
år nå.

Sola har deltatt i Arctic
Equestrian Games (AEG) tidli-
gere, men da som ponni-rytter.
Ponni-rytterne reiste til
Vestfold i går, mens når Sola

Fra venstre: Amalie Steen Hegre, Thea Sola, Kristin Gjedrem, 
Solveig Fotland Newermann, Therese Søhol Henriksen, Astrid
Eggum og Annette Hansen representerer Sola RSK under AEG.
Karina Hovland og Marie Rege var ikke tilstede da bildet ble
tatt. (Foto: Kent Roar Nybø)

Randi Edvardsen angrer ikke på at hun meldte seg på Sola halvmaraton i fjor. I år håper hun likevel at værfor  
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ret en solid 4 måls seier etter en fan-
tastisk sluttspurt. Kampen blir av trener
betegnet som sesongens beste for her-
relaget.
På et sterkt Havørn-lag ble Kjetil Ellert-
sen ble kåret til beste spiller. Han stod
frem og tok mye ansvar i noen hektis-
ke sluttminutter av kampen.
Nå venter to kamper mot Tastavarden
for Havørn-herrene. 
– Vi har gode muligheter til å ta poeng
mot Tastavarden. Vi har kapasitet til
det, forutsatt at vi stiller med en skade-
og sykdomsfri tropp, men pr idag har
vi ikke det, så vi får ta en opptelling til
uken, avslutter Bakke.

3. DIVISJON - DAMER

Hetlandshallen
Onsdag 14/1, kl. 1900
Hinna - Havørn 22-28 (11-12)
Mål for Havørn: Kathrine Knutsen 6,
Hege B. Kristiansen 6, Catrine Sunde 6,
Charlotte Frøyland 4, Elisabeth
Torkelsen 3, Hege Ree 1, Annette Sunde
1, Ingrid Kartveit 1.

Sist onsdag fikk de fremmøtte i Het-
landshallen se en meget jevn første
omgang mellom Hinna og Havørn.
Laget byttet på å føre kampen, og til
pause skilte det kun ett mål i Havørns
favør.
– Vi var ikke gode de første 30 minut-
tene. Forsvarsarbeidet var langt fra
patent, og i angrep  var vi altfor utål-
modige, sier Havørn-trener, Thor
Gunnar Bakke.
Om listen ble for lang vet vi ikke, men
det virket ikke som om Havørn-spiller-
ne hadde fått med seg alt det treneren
snakket om i pausen.  Starten på
andre omgang ble nemlig nokså lik de
første 30 minuttene, der utålmodighet 
og rotete spill var nøkkelord. Resultatet
ble 3 måls ledelse til Hinna etter 38
minutters spill
– Det ble kjapt en ny time-out for å
repetere budskapet fra pausen. Heldig-
vis sank det inn denne gang, konstate-
rer Bakke i ettertid av kampen.
Havørn hevet seg flere hakk og over-
kjørte Hinna frem til sluttsignalet lød.
Fra å ligge 3 mål bak vant de blåkledde
kampen med hele 6 mål. 
– Vi var fantsastisk gode de siste 20
minuttene. Spillet fungerte i begge ret-
ninger og vi kontrollerte kampen inn til
en solid seier, avslutter en meget  for-
nøyd Bakke.Hege B. Kristiansen ble
dagens Havørn-spiller.

drar  onsdag er det for å
konkurrere i hesteklassen.

– Jeg har deltatt i ponni-
klassen tidligere. I år deltar jeg i
hesteklassen for første året og
har  ikke store forhåpninger.
Men det er veldig gøy å være
med, og det blir god erfaring å
ta med seg, sier Sola, som blir
værende i Vestfold i fire dager.

Ni representanter
I tillegg til Thea, som deltar i
nasjonale juniorklasser, er det
åtte ryttere som representerer
Sola Ryttersportklubb i
Vestfold. 

Karina Hovland er tatt ut til
den internasjonale junior-
klassen. Amalie Steen Hegre og
Solveig Fotland Newerman del-
tar i internasjonale ponni-klas-
ser. Therese Søhol Henriksen
skal ri internasjonale og
nasjonale ungdomsklasser. Kris-
tin Gjedrem, Astrid Eggum,
Annette Hansen og Marie Rege
rir i nasjonale klasser.

«Sunday 
People» stiller
FRIIDRETT: I fjor kontakt Line
Madsen GTIs Einar Søndeland
for treningstips. To måneder
senere fullførte trebarnsmoren
Berlin Maraton. Etterpå lokket
hun med seg venninnene, og
sammen dannet de «Sunday
People». Gruppa som løper
rundt Stokkavannet hver søn-
dag varierer nå fra å være fem
til elleve - både damer og
menn. På Sola halvmaraton,
årets første styrkeprøve er det
tre fra vennegjengen som
stiller. Alle er de like nervøse.

– Målet er å komme til mål.
Vi ønsker å vise at man ikke må
være topptrente for å delta, sier
33 år gamle Madsen.

Comeback 
for Tanum
FRIIDRETT: Mye tyder på at
Atle Tanum
gjør i come-
back under
lørdagens
halvmaraton. 

I 2006 løp
han inn til
tiden
1.12.50. Det
er beste tid på norsk jord i
klassen 45-49 år. De to siste
årene har et trøblete kne holdt
ham litt tilbake, men etter å ha
trent jevnt håper han nå å
være tilbake.

– Jeg stiller hvis det ikke
blir for mye vind. Jeg er i god
trening igjen og ønsker å
komme igang. 

ppmøte i år

■ Sola halvmaraton
Sola halvmaraton innleder
årlig landets halvmaraton-
sesong.

Det ventes 100-150 deltakere
i år. Deltakertallet var 46 i
debutåret 2006, 116 i 2007
og 97 i 2008. 

Årets trasé er i store trekk lik
NM-traséen fra april 2007 –
nemlig rundt flyplassen. 
Starten er ved Sola kirke og
målgangen  ved Sola Flymu-
seum.

Vigdis Holst fra GTI holder
løyperekorden for kvinner
(1.20.40). For menn er det

Jan Christian Kaltenborn fra
Tjalve som har bestetid
(1.10.08).

I klassene over 54 år for
kvinner og over 64 år for
menn er det enda ingen som
har fullført. Dersom noen 
stiller og fullfører i år, vil de
ha gode muligheter for ny
løyperekord. Det 
gjelder også i 12-19 års-
klassen, som er ny for året.

Distansen for et maraton er
42 195 meter. Halvmarato-
net på Sola er godt over to
mil - eller to runder rundt
flyplassen

Det har ikke alltid vært like enkle forhold å løpe Sola 
halvmaraton. (Arkivfoto)

til Arctic
Pingvin Stupklubb 
gjorde et godt 
kretsmesterskap på
hjemmebane.

KENT ROAR NYBØ

krn@solabladet.no

STUPING: Kretsmesterskapet for
2008 var utsatt fra      november
til nå på nyåret. Det gjorde ing-
enting, for pinvinene viste seg
fram med flere gode stup og
resultater i helgen.

Rekruttene presterer
I oppvisningsklassen for 10-11
år tok Henrik Hovland ett gull
og ett sølv. I jenteklassen kom
Emma Ravnås og Malin Ege-
land på pallen.

Sara Ravnås vant både 1m og
5m i klasse B, jenter 14-15 år.
Lagvenninnen fra Pingvin,

Idunn Prestholm vant 3m- kon-
kurransen.

Delte broderlig
I klasse A for gutter kjempet
Amund Gismervik og tvilling-
ene Espen og Eirik Valheim
knallhardt. Broderlig delte de til
slutt pokalene, med én seier
hver.

Tilsvarende klasse for jenter
vant Jeanette Falla både 1m og
3m, mens Marianne Reine vant
tårnkonkurransen.

Espen Valheim vant også
åpen klasse fra syvmeteren,
mens Amund Gismervik tok
gull på 1m og 3m. 

I dameklassen gjorde Ann
Cathrin Løland rent bord, og
vant alle høyder.

Amund Nordal Gismervik ble
best av elitestuperne i 

gutteklassen. (Arkivfoto)

som ung, men etter en lang
pause bestemte hun seg for å
starte opp igjen for tre år siden. 

– Det er moro å konkurrere
igjen. Jeg gleder meg veldig til
lørdag, smiler hun.

Lett halvmaraton
Randi Edvardsen legger ikke
skjul på at Sola halvmaraton har
betydd mye for henne. Løypen
er helt flat, og ideell for de-

butanter. Derfor håper hun at så
mange som mulig bestemmer
seg for å melde seg på til lør-
dagens store løp. 

– Jeg håper mange etter-
anmelder seg. Løypen er flat, så
det er et veldig fint og lett halv-
maraton å debutere på. Det som
kan bli litt slitsomt i lengden er
asfalten, som tærer litt ekstra på
beina, sier hun. 

 holdene blir bedre. (Foto: Kent Roar Nybø)

Godt KM for pingvinstuperne
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Drakamp om ekstramidler
Idrettslagene er
beredt på at de må
kjempe om midler
fra Norsk Tippings
«Grasrotandel».

PÅL KARSTENSEN

solabladet@solabladet.no

LOKALIDRETT: Opplegget er et
ørlite plaster på såret for tapte
automatinntekter.

Skeptiske ledere
I følge Norsk Tipping brukte vi
575 millioner kroner på spill i
2008. Nå innfører de
«Grasrotandelen». Fem prosent
av den totale spillinnsatsen fra
spillerne i Rogaland legges i en
pott der de samme spillerne skal
få lov til å bestemme hvem som
skal få pengene. 

Hvis tallene forblir på samme
nivå som i 2008, får man da alt-
så 28,8 millioner kroner ekstra
inn på grasrotnivå. 

Likevel er det ingen av de
lokale idrettslederne Solabladet
har vært i kontakt med som sier
seg helt fornøyd med ordning-
en.

De store er størst
Både de store og små idretts-
foreningene er nemlig skeptiske
til denne ordningen. 

De mindre idrettslagene
mener at de store kommer til å
dra nytte av størrelsen og få flest
til å stemme på seg, og dermed
også mest penger. Mens de
større idrettslagene synes på
ingen måte dette kompenserer
for de tapte inntektene fra spill-
automatene. 

Leder for Sola Pistolklubb,
Fritz Gunnar Barø, forventer at
de større idrettslagene kommer
til å sope inn gevinstene også
her, mens andre kommer til å bli
avvist med smuler. 

– Vi vil selvfølgelig anbefale
våre medlemmer å ta dette med
videre, og fortelle det til venner
og kjente. Vi håper at de støtter
oss.  Likevel tror jeg nok kanskje
at de store vil gå seirende ut her
også. De har mange flere med-
lemmer og det er sånn systemet
fungerer. Vi får vel prøve å ta
grasrotveien for å få grasrot-
penger, sier en ikke for
optimistisk Barø.

– Langt bak i køen
Også Egil Svendsrud, leder for
Sola Taekwon-do, ser mørkt på
de mindre idrettslagenes mulig-
heter vedrørende å få gode inn-
tekter fra grasrotpotten. 

– Vi har registrert at dette er
en måte å få inn mer penger på,
og vi kommer nok til å sende inn
papirer. Vi tar det fra der, for
uansett stiller vi nok langt bak i
køen. Jeg tviler på at vi får inn så
veldig mye, sier Svendsrud, og
tror det er masseidretten som
vinner pengene.

– Det er fotball som er tingen
vet du, og taekwondo er jo bare
bråk. Men vi må uansett prøve,
sier han ironisk. 

Trenger pengene
Barø, som har vært leder for
pistolklubben i Skiljaberghallen
siden 1994, tror neppe grasrot-
midlene kommer til å løse deres
kortsiktige økonomiske ut-
fordringer, men ønsker alle
midler velkommen. 

–  Vi vil at de som kommer til
oss skal lære seg å skyte med det
de skal konkurrere med, og
akkurat nå trengs det også en
investering på 150 000 for å få
elektroniske skiver. Dette er noe
alle konkurranser bruker, både
nasjonalt og internasjonalt. Vi
har rett og slett ikke råd til det,
derfor ville litt ekstra penger
kommet veldig godt med, for-
klarer Barø.

Tapte automatinntekter
Selv om flere mindre idrettslag

allerede før start nærmest har
annerkjent nederlag, betyr ikke
det at store idrettslag, som Sola
Håndball og Havørn Fotball,
gnir seg i hendene for det. 

Begge idrettslags daglige
ledere er forsiktige optimister,
og budsjetterer ikke med allver-
dens gevinst. 

– Siden dette er et nytt opp-
legg, vet vi ikke hva det vil bety
for oss. Derfor har vi heller ikke
budsjettert med mer enn en
liten andel. På sikt kan vi nok
bygge oss opp en grei inntekt,
men jeg tror ikke at dette vil
erstatte inntektstapet for de
klubbene som mistet spilleauto-
matene i 2007, sier Jan Arild
Rinder, daglig leder i Sola
Håndball. 

En av klubbene som ble hardt
rammet automatinntektsstop-
pen er Havørn Fotball. Daglig
leder, Jan Nilsen, følger langt på
vei Rinders syn, men  oppfor-
drer alle som vil og kan til å
støtte Havørn.

– Det er ikke tvil om at vi
trenger hver krone vi kan få. Før
kunne vi budsjettere med 600
000 til 800 000 kroner i auto-
matinntekter. Vi vil motta alt
med takk, og jeg oppfordrer alle
til å støtte oss, sier Nilsen.

Vil promotere seg
Nå er det altså opp til den
vanlige mannen i gata å bestem-
me hvem som skal få et lite
gavedryss i en vanskelig øko-
nomisk hverdag. Konkurransen
om pengene er hard, og det
krever det lille ekstra for å vippe
spillerne over på sin side. Det er
idrettslagene fullt klar over. 

–  Dette er en fin måte å støt-
te håndballen på uten å måtte gå
rett fra lommeboken. Det
koster ikke  noe ekstra å støtte
oss og premiene er jo de samme.
Selvfølgelig vil det kreve noe fra
oss å rekruttere støttespillere,
men vi røper ikke alle triksene,
smiler Jan Arild Rinder lurt. 

Fritz Gunnar Barø, leder i Sola Pistolklubb og Jan Arild Rinder, daglig leder i Sola Håndballklubb er
forberedt på å kjempe om grasrotmidler. (Foto: Kent Roar Nybø)

■ Grasrot-
andelen
Innføres fra mars 2009, og
skal sikre lag og foreninger
på grasrotnivå mer penger.

Fordelingen skjer etter hvor
mange spillere som har
valgt den ulike klubben
som sin 
grasrotmottaker.

Fem prosent av 
spillinnsatsen er tilsidesatt
for dette formålet. 

Det vil si nærmere 30 
millioner kroner hvis 
rogalendingene tipper like
mye som i fjor.

Åsenhall-reperasjon fortsatt på vent
Det vil ta tid, hvis det i
det hele tatt blir nytt
tak i Åsenhallen.

PÅL KARSTENSEN

solabladet@solabladet.no

ANLEGG: Da kampen mot byri-
val Stavanger IF ble stoppet på
grunn av lekkasje i taket, fikk
folk øynene opp for forholdene
i Åsenhallen. De fleste var enige
om at noe måtte gjøres, og at det
ikke lenger holdt med midler-
tidige reperasjoner. 

– Satser på at det holder
Likevel er det en komplisert
prosess å få skiftet ut taket og

Åsenhallen får nok ikke noe nytt
tak med det første. 

– Vi har ikke hatt noen
lekkasje siden lokaloppgjøret.
Det har vært en midlertidig
reperasjon, og vi satser på at det
holder ut sesongen. Etter det
må taket fikses slik at det aldri
skjer igjen, sier en håpefull Jan
Gausdal Thorkildsen, sportslig
leder i Sola Håndballklubb. 

Bare strakstiltak
Eiendomssjef i Sola Kommune,
Kjell Myhre, forteller at det ikke
er noe midlertidig reperasjon
det er snakk om, men innrøm-
mer at prosessen med å tette
taket ikke er enkel. 

– I forrige uke avdekket vi
hvordan taket er bygd opp og

hvordan vannet kom seg inn på
banen. Da gjorde blikken-
slagerne et strakstiltak inne i
hallen, ved at de monterte et
beslag som leder vannet vekk fra
banen. Dette er ikke ment som
en midlertidig reperasjon, og vi
er nå inne i en prosess der vi skal
finne ut om vi skal skifte deler
eller hele taket, oppgir Myhre. 

– Kan bli dyrt for alle
Sola Håndball håper selvsagt at
det er på plass en løsning så fort
som mulig. 

–  Hadde lekkasjen skjedd
under en kamp med et lag lang-
veisfra kunne det fått økono-
miske konsekvenser for både oss
og kommunen. Dette må legges
inn i planene. Dersom det blir

elitespill på oss må vi vite at
taket er tett, sier Thorkildsen.

Vil ta tid
Myhre er enig i at det ville være
best for alle parter om man kom
til en snarlig løsning, men for-
teller at det ikke er truffet noe
politisk vedtak enda. 

– Saken kom ikke opp på for-
mannskapsmøtet på tirsdag, så
først og fremst må vi gjøre fer-
dig vår analyse. Da kan vi legge
frem saken for rådmannen som
fremmer den til politikerne. De
må sørge for at nødvendige
midlene blir bevilget, forklarer
Myhre. 

Det har foreløpig ikke blitt
satt noen tidsramme for når
reperasjonene skal finne sted,

men eiendomssjefen forsikrer
om at kommunen ser viktig-
heten av nødvendige fasiliteter
skulle Sola HK rykke opp. 

– Det er klart at vi vil bistå
når det gjelder å få orden på
fasilitetene, enten det blir i
Åsenhallen eller andre steder.
Når det er sagt, så er det ikke
mange som har så mye penger i
skuffene sine, så vi må legge
fram saken for politikerne. Med
tanke på været her i regionene
så er det heller ikke så enkelt å få
skiftet ut taket. Derfor har vi
egentlig ingen tidsramme på når
taket eventuelt kan bli byttet ut,
sier Myhre.
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Ukens kryssord

Vinneren honoreres med 2 stk flaxlodd.

Oppgaveløsninger for sudoku og kryssord: side 23
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Sudoku

Frist for innlevering av svar
på kryssord er tirsdag før kl. 12.00

Svar på ukens kryssord kan 
også sendes på epost:

solabladet@solabladet.no

BoktipsetBoktipsetBoktipset

I anledning presidentskiftet i
USA, feirer boktipset med en
amerikansk eksportartikkel;
Herman Mellvilles «Moby
Dick». Boken har de fleste
hørt om, men få har lest den.
En skjebne romanen deler
med ikke like velartikulerte 
Se & Hør.

Vi innhenter forteller,
mannskap og kaptein Ahab på
hvalfangerskuta Pequods vel-
brukte dekk en høstnatt på
1850-tallet. Skipet ruller fare-
truende i den ulende stormen.
Mennene har mer enn nok
med å holde seg fast i stum-
mende mørke, isende vind og
hensynsløst mye regn. 

På jakt etter Moby Dick,
kaptein Ahabs nemesis, får vi
et innblikk i øvelsen
hvalfangst. Dette var ikke en
aktivitet for hårsåre sprade-
basser. De var ofte flere år på
sjøen og alvorlige ulykker var
snarere regelen, ikke unntaket. 

Dette er et kinderegg av en
roman. Forfatteren tar opp
flere tema og benytter seg av
forskjellige stilarter. Boken er
glitrende skrevet og absolutt
en av mine favoritter. 

PETTER B. FALCH

For biblioteket

Moby Dick
Herman Melville
Orion Publishing 2007

Valfart



SmSmå & &
               store  store
Små &
         storeGratulasjoner må 

sendes Solabladet 
innen mandag kl. 16,
for å komme i avisen 
samme uke. Vi vil ha både fornavn og etternavn, samt en
kort hilsen. Send inn tekst og bilde via våre nettsider, send en
e-post til familie@solabladet.no, eller kom innom med
hilsenen din. Ukens gratulant: www.solabladet.no
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Sissel Tove Berntsen og Odd Utsola
Forlovet seg nyttårsaften. 
Familien gratulerer.

Anna Børnes Viland
Hurra for Anna som fyller 5 år
24. januar. Du er en god og
snill storesøster. Lillesøster 
Selma gratulerer deg så mye
med dagen.

FIRE GENERASJONER

Petter Bakken
Petter er 9 år i dag. 
Gratulasjon og klem kommer
fra bestemor.

Mari Lilleland
Mari blir 11 år 23. januar, og
gratuleres av farfar og Anna.

Mari Byre
Den kjekke, snille jenta vår
fyller 12 år i dag. Hun er en
travel jente som driver med
håndball og fotball, og liker å
høre på musikk. Gratulerer så
mye med dagen. Mange gode
klemmer fra Martin, pappa og
mamma.

Maja Freim Olsen
Hipp hurra for Maja som fyller
1 år på søndag. Stor klem fra
Emma, mamma og pappa.

Viljar Bysheim
Et festlig sjarmtroll og en snill
lillebror. Vi gratulerer med
den store 1 års dagen som var
13. januar.
Beste hilsener fra storebror
Snorre, pappa og mamma.

Ådne Rosenlund 
Norheim
Ådne fylte 7 år 19. januar, og
har fødselsdagselskap i kveld.
Mamma og pappa gratulerer.

Kine Espedal Stangeland
Hurra for Kine som fyller 16 år
i morgen, 23. januar. Lykke til
med mopedlappen.
Vi er kjempeglad i deg. 
Hilsen Silje, Kristoffer, 
mamma, Stig og «mor di».

Marius Ognedal Haga
Han fyller 5 år i dag. Vi er alle
veldig glad i deg og ønsker
deg en kjempefin dag. Mange
klemmer og hilsener fra hele
familien.

Henrik Ølberg Støver 
Han fyller 5 år søndag 
25. januar, og vi vil gratulere
så mye med dagen. Ha en
kjempefin familiebursdag, og
et knakenes kjekt 
barneselskap. Mange hilsener
kommer fra Marie og Stine,
mamma og pappa.

Erlend Mathias Evensen
Erlend Mathias blir 7 år 
24. januar. Gratulerer med
dagen. Stor klem fra 
mormor, morfar, tante Sissel
og onkel Sven Arne.

Kåre Hognestad
19. januar var bursdagen til
morfar som ble 70 år.
Vi er mange som vil feire han.
Mange gratulasjonar frå 
barnebarn, barn, svigerbarn
og kone.

Fire generasjoner Hellestø
Oldefar Karsten Hellestø, oldemor Frida Hellestø, mor Kristine
Hellestø Tjørhom med dåpsbarnet Serine Hellestø Tjørhom og
morfar Kolbjørn Hellestø. Bildet er tatt da Serine ble døpt
14. desember. Det er Frida som har sydd både dåpskjolen og
bunaden. Serine hilser spesielt til de spreke oldeforeldrene sine.

Mia Klepp
Vår flotte prinsesse ble 1 år 
20. januar. Hun er en aktiv
jente med masse godt humør.
Bursdagsklemmer fra far og
mor.

Arne Hall Grøttland
17. desember

Trygvald Helle
18. desember

Ingrid Lea Grude
22. desember

Andreas Hermansen
29. desember

Klara Kolnes
30. desember

Asta Hellestø
30. desember

Kari Roaldkvam
2. januar

Perdy Kirsten Olsen
2. januar

Magnus Vetrhus
6. januar

Edwin Duan Morris
7. januar

Anna Lilleland
14. januar

Martin Lea Handeland
15. januar

Ragna Melgård
15. januar

Ivar Håland
16. januar

DØDSFALL

JUBILANTEN FORLOVELSE

Mailin Saglien
Gratulerer så masse med
10 års dagen din som var i
går. Du har blitt så flink til å
spille kornett, og trives godt i
Tananger skolekorps. Vi er
kjempe glad i deg. «Go´klem»
fra mamma, Jørn, Nikolai og
Kristoffer. Bestemor og
bestefar hilser og.

Maren Dalbak Sola
Vår kjære Maren ble 3 år i går.
Amalie, Andrea, farmor, 
farfar, pappa og tante Liv
gratulerer deg så mye med
dagen.

Daniel Sanne Seimstad
Daniel blir 2 år i dag. 
Godgutten skal feire dagen på
Sola. Bursdagsklem fra 
mormor, morfar, Tia. Telma
og Mathea, tanter og onkler.
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Brev fra leserneBrev fra leserneBrev fra leserne
Meninger om lokalmiljøet trives best i lokalavisa.
Skriv brev til Solabladet, postboks 86, 4097 Sola. Fax: 51 64 64 65
eller e-post til solabladet@solabladet.no 
Vi forbeholder oss retten til å forkorte lesebrev.

Røde Kors seminar på Sola Strand Hotel     
Helgen 16 - 17. januar arran-
gerte Rogaland Røde Kors,
sammen med Flekkefjord by,
seminar for alle tillitsvalgte i
Rogaland på Sola Strand Hotel. 

I den anledning var også
presidenten i Norges Røde
Kors, Sven Mollekleiv, på
besøk. Mollekleiv la ikke skjul
på at han var svært fornøyd med
støtten fra Rogaland Røde Kors,
da han i fjor høst ble valgt som
ny president etter Thorvald
Stoltenberg. 

Det var Rogaland Røde Kors
som var først ute med å foreslå
Mollekleiv som ny president
kandidat til valget under Lands-
møtet Norges Røde Kors
høsten 2008 i Tønsberg.

Mollekleiv har tidligere vært
generalsekretær for Norges
Røde Kors i perioden 1991 -
2001, og har siden 2003 jobbet
som direktør for samfunns-
kontakt i Det Norske Veritas, en
stilling han fortsatt innehar.  

Mollekleiv hadde under
fredagens seminar på Sola
Strand Hotel et svært inn-
levende og spennende foredrag.
Han informerte om arbeidet
som foregår under konflikten i
Gaza, og kunne fortelle at begge
søsterorgansisasjonene til Røde
Kors, Røde Halvmåne og Røde
Davidstjerne, er på plass i kon-
fliktområdene og driver huma-
nitær hjelp. Norges Røde Kors
støtter blant annet med
ambulanser og medisinsk utstyr.  

Mollekleiv la også stor vekt

på Røde Kors aktiviteten som
foregår lokalt i det norske
samfunn. En finner lokale
foreninger i de aller fleste
norske kommuner, og Molle-
kleiv la stor vekt på at frivillig-
heten, som er drivkraften i Røde
Kors, ikke er på vei ned. Det
frivillige engasjementet til folk
er like stort som før, men har
tatt andre nye retninger enn
tidligere. Undersøkelser viser at
folk flest fortsatt ønsker å drive
med frivillig arbeid, men at vi
ønsker mer nå enn tidligere å
kunne påvirke det frivillige
arbeidet vi gjør. 

Leder for Sola Røde Kors,
Jørn André K. Idsal, kunne
informere på fredagens seminar
at Sola Røde Kors har planer for
2009 å satse mer på barn- og
ungdoms aktiviteter i Sola kom-
mune. Mollekleiv stilte seg
veldig positiv til dette og
kommenterte at han til neste

besøk i Rogaland håper å kunne
se resultater. 

Sola Røde Kors har i dag
primært aktiviteter for ungdom-
mer fra alderen 17 år og
oppover. Sola Røde Kors
Hjelpekorps har møtekvelder
hver tirsdag, og er en aktiv
gruppe som driver med første-
hjelpsopplæring og har mange
gode øvelser. Hjelpekorpset
kjøpte i fjor to nye rednings-
båter og vil i 2009 satse stort på
vannredningstjeneste i Sola.
Sola Røde Kors Omsorg har
mange besøksvenner som
besøker beboere blant annet på
Soltun alderspensjonat og Sola
sykehjem hver tirsdag. 

Sola Røde Kors har planer
for 2009 å satse på Barnas Røde
Kors (BARK) og Røde Kors
Ungdom (RKU). 

JØRN ANDRÉ K. IDSAL

Leder Sola Røde Kors

Presidenten i Norges Røde Kors Sven Mollekleiv (til høyre)
besøkte Rogaland Røde Kors fredag. Her sammen med leder i
Rogaland Røde Kors, Tore Kopren. (Foto: Privat)

Utstilling i
Strandleiren
Overnattingsgjester,
besøkende og deltagere
på kurs kan glede seg
over et helt rom fylt av
kunst. 

LINE VISTE

line@solabladet.no

Nærmere førti malerier skal
Else Goa Wold og Solfrid Bø
stilles ut på Himmel & Hav
kurs- og misjonssenter ved
Solastranden, også kalt Strand-
leiren. 

Et helt rom
– Vi skal fylle et helt rom med
malerier med forskjellige moti-
ver, malt med ulike teknikker.
Det er blant annet landskap,
portretter og blomster. Vi hol-
der oss helst til oljemaling eller
akvarell, og noen av maleriene

er malt med kniv, sier Goa
Wold. 

– Det er mange lokale
motiver også, skyter Bø inn. 

Goa Wold bor på Røyneberg
og har malt i rundt fem år. Hun
er tilknyttet Randaberg maler-
gruppe (RAMA). Det var der
hun  ble kjent med Solfrid Bø,

som tok opp igjen malingen
etter en pause for noen år
tilbake.    

Ulike uttrykk
Damene fikk så god tone at de
synes det er helt naturlig at
nettopp de to stiller ut
arbeidene sine sammen. 

– Men selv om vi har god kje-
mi betyr det ikke at vi uttrykker
oss likt på lerretet, understreker
Bø. 

Det er gjennom maler-
gruppens leder, Torger Bø, at de
har fått til salgsutstillingen, som
åpner på Strandleiren først-
kommende søndag. 

– Vi håper selvsagt på mange
besøkende. Det kan være en
hyggelig pause for dem som går
søndagstur på Solastranden, sier
Bø. 

Etter hvert vil utstillingen bli
byttet ut, slik at andre utstillere
slipper til.   

Det var mye himmel og hav den dagen Solfrid Bø og Else Goa
Wold stilte opp til fotografering på Solastranden. 
(Foto: Line Viste)

Tross for at barna har satt sin
elsk på russen og deres sterkt
ettertraktede russekort, blir
russen ofte forbundet med
flatfyll, skadelig støy og sex.
Dette setter både russen og
russefeiringen i et dårlig lys,
noe årets russ ved Sola
videregående skole ønsker å
forandre på.

Både det å bli russ og
arrangering russefeiring er et
livskraftig norsk kultur-
fenomen som har røtter i
middelalderens karnevals-
tradisjoner. Denne
tradisjonen bygger direkte på
et dansk overgangsritual: Når
elevene avslutter videre-
gående skole, kaller de seg
russ, og markerer dette med
festing og spesielle russe-
skikker.

En slik markering finner
man mange steder i verden,
men den norske feiringen er
på mange måter særegen.
Russeskikkene omfatter blant
annet russekro, russerevy og
russeavis. Flere ukers feiring
topper seg ofte opp mot og
avsluttes på 17. mai hvor det
ofte er egne russetog etter
barnetoget. 

Russeaktivitetene arrange-
res ikke av skolene, men av
elevene selv, som stemmer
fram et russestyre som tar seg
av planlegging og arrange-
ring.

Dessverre har synet på
russen blitt betydelig for-
verret. De fleste voksne i dag
ser på russen som bråkete
fyllebøtter som fester bort
slutten av skoleåret isteden-
for å sette inn en ekstra
innsats fagmessig. Dette er
svært trist, og en kunne spart
seg for samtlige anmeldelser
og konflikter dersom russen
og beboerne i området spiller
på lag. Det er nok sant at det
i noen tilfeller går over gren-
sen for hva som kan
aksepteres, men dette burde
ikke gå ut over alle avgangs-
elevene. 

Allerede har det blitt
arrangert en aksjon den
22.oktober hvor det ble sam-
let inn penger til HAL-pro-
sjektet som står for Health,
activity and learning, og støt-
ter barn og unge i en pales-
tinsk flyktningleir Shatila i
Libanon, og barn og unge i
flykningleiren Aida i Betle-
hem i Israel. I Aida vil peng-
ene gå til Al Rowwad kultur-
senter. Her er det bygd opp et
kultur og teatersenter som vil
forsøke og formidle samt lære
opp de unge til å uttrykke seg
gjennom dans, teater og film. 

Men som hovedaksjon
kommer det til å satses på
innsamlingen til kreftsaken.

Og med dette ønsker årets
russ å søke om samarbeid og
hjelp til å samle inn penger til
et felles veldedighetsmål.
Aksjonen som det blir satset
på i år er innsamling til
Norges kreftforening, og
deres Krafttak mot kreft
2009. Krafttak mot kreft er
Kreftforeningens årlige inn-
samlingsaksjon. Innsamlings-
aksjonen skal støtte forskning
med fokus på eldre med kreft.

I dag er seks av ti kreftpasi-
enter over 65 år. Likevel er
kreftbehandlingen utviklet
for yngre mennesker. Peng-
ene som samles inn til Kraft-
tak mot kreft 2009, skal gå til
forskning med fokus på eldre
med kreft. Selv om forsk-
ningen er kommet langt,
trengs det mer kunnskap om
hva som skjer når eldre får
kreft og hvilken behandling
som virker best for dem. 

Ny kunnskap om eldre og
kreft vil hjelpe mange. Også
de som er friske i dag og som
ønsker en god alderdom vil
ha glede av dette. Derfor er
det viktig å støtte årets Kraft-
tak mot kreft. Det handler
om fremtiden. Kanskje det
nettopp er du, eller dine
nære, som opplever å få kreft
når i framtiden. Altså er dette
en innsamling som støtter
DEG.

Vi rekrutterer elever som
bøssebærere, men for at vi
skal kunne samle inn nok
penger til dette prosjektet
trenger vi din hjelp. Det
viktigste for å lykkes med
aksjonen er innsatsen til alle
de frivillige bøssebærerne,
som sørger for at bidragene
kommer fram. Kreft-
foreningen får nemlig ingen
økonomisk støtte fra staten til
forskning, derfor er det
gavene og innsatsen fra
privatpersoner i hele Norge
som gjør deres arbeid mulig.

Selve aksjonen finner sted
torsdag 5. mars, men det er
også opprettet en konto for
de som ønsker å støtte kreft-
saken uten å gå med bøsse.
Dette gjelder både for privat-
personer og bedrifter. 

Vi vil oppfordre alle til å ta
med seg vennegjengen eller
familiemedlemmer til å sette
av dagen til bøssebæring slik
at vi kan bidra mest mulig til
en god sak. Vi setter stor pris
på din støtte.

Dersom du kunne tenke
deg å gi din innsats som bøs-
sebører for denne saken,
vennligst ta kontakt for mer
informasjon. 

RUSS 09 SOLA VGS

Aksjonssjef Sandra Høines

Solaruss, mer enn bare russ
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1,2 stk. 
full tank
kr. 690,-

88 stk.
Solabladet 
kr. 690,-
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VI SØKER
TRYKKERE/TRYKKERLÆRLINGER
Til våre Komori rotasjonspresser.

Kontakt Tom Undheim for nærmere opplysninger.

MASKINASSISTENTER
Til vår trykk og ferdiggjøringsavdeling. Grafisk 

bakgrunn er en fordel, men opplæring vil bli gitt.

Kontakt Tom Undheim for nærmere opplysninger.

BOKBINDER
Til vår ferdiggjøringsavdeling som består av

3 samlestiftere og 3 falsemaskiner.

Kontakt Ommund Pollestad for nærmere opplysninger.

LAGER
Vi trenger en medarbeider til vårt lager/ekspedisjon. 

Det er en fordel med førerkort klasse C1/truck.

Kontakt Stig Kjetil Sørbø for nærmere opplysninger

Søkere til alle stillingene må ha god ordenssans, villig

til å ta i et tak når det trengs og kunne jobbe selvstendig.

Skriftlig søknad med CV sendes snarest til:
Ålgård Offset as
Opstadveien 7, 4330 Ålgård,Tlf. 51 61 15 00

(merk konvolutten med stillingtittel)

Vrakpant 1000,- kontant
for biler som hentes.
Vi henter bilen din uansett stand.

ROGALAND BILDELER AS
51 49 49 50 SMS: 40 40 49 56
Langåpent torsdager til kl 18

Suksessen forsetter!

ROMANIA
Unike opplevelsesturer

VÅRTUREN ER KLAR
1.MAI - 16. MAI
Du får se og oppleve et land, en 

kultur og et folk som garantert vil 

gjøre inntrykk.

Vi besøker plasser som 
pakketurister aldri 
får oppleve!

Ta kontakt for 

informasjon 

og program

Tek.arr.: Finnøy Buss,Tlf. 51 71 08 40

Ingvars Reiser
Tlf. 915 70 336

www.ingvarsreiser.no

DYKTIG BAS OG 
ASFALTARBEIDERE

@

Scrapbookingbutikken 
i Solakrossen har stort

utvalg, bra priser, 
erfaren betjening og

spennende kurs.

Åpningstider:
man - tirs - ons: 10.00-16.30

torsdag 10.00-19.00
fredag 10.00-16.30
lørdag 10.00-15.00

Skjoldgården,      4050 Sola
tlf: 915 66 482

Sola Taekwon-do Klubb 
Vi starter opp med 
treningen 12. januar.
Oppstart medlemmer:
mand. 12. januar  
Oppstart nybegynnere:
mand. 12. januar kl. 17.00 
og tors. kl. 18.00 
Oppstart barn nybegynnere 
Grannes Skole: onsdag 14. jan. kl.16.30.
Barn nybegynnere Haga Skole:
tirs. 13. jan. kl.17.30.

G R A T I S     P R Ø V E T I D!
mobil. 92662494 (Egil): egil.svendsrud@lyse.net

w w w . s e l v f o r s v a r . n e t

Medlem Av Norges
Idrettsforbund  
Stiftet 1985

Endring av pris

STRØM TELEFONI BREDBÅND
NATURGASS VARME

Vi setter ned variabel kraftpris til 54,75 øre/kWh fra
30. januar, 2009. 

Gjeldende pris er 56,75 øre/kWh.  

Nettleie, inkludert forbruksavgift, kommer i tillegg.

www.lyse.no

Enkelt – Vi hjelper deg
Du kan benytte Telio uansett leverandør av bredbåndet 
ditt. Du kan beholde telefonnummeret ditt dersom du 
ønsker det. Har du ikke et fasttelefonnummer får du et 
av oss.

Les mer og bestill i dag på www.telio.no
eller ring oss på 02101

Hva er det?
Du bruker telefonen på vanlig måte, men samtalen går 
via bredbåndet ditt i stedet for det tradisjonelle telefon-
nettet. Derfor er det også mye billigere.

Lønnsomt – Sammenlign oss med hvem du vil!
Hvor mye husholdningen sparer, avhenger av ringemøn-
steret. Våre gjennomsnittskunder sparer tusenlapper hvert
år. Kom i gang du også og sjekk hvor mye du kan spare.

Bredbåndstelefoni lønner seg for de aller fleste!
Små og store barn i hjemmet? Ønsker du å snakke mer med bestemor? Har du familie, eller venner i utlandet?

Sinnsyke prisreduksjoner!
– Vi har redusert våre mobilpriser med 70%
Telio har lenge vært det beste alternativet på bredbåndstelefoni. Nå kan vi også

tilby deg et av norges beste mobilabonnement. Sammenlign oss med hvem du vil.

Bytt til Telio bredbåndstelefoni og mobil i dag, og spar tusenlapper!

Alt fra samme leverandør på samme regning

Bestill på www.telio.no eller ring oss på 02101 i dag!

Estervegen 1 - Tananger 
tlf. 918 80 774
www.cafett.no

Vinsmaking
tors. 22. jan. kl. 20 

5 viner og 5 småretter

350 kr.  
Forhåndsbestilling på

tlf. 918 80 774

PUBKVELD
lørdag 24. jan. kl. 20.
Velkommen til kafeen 

i Tananger.
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VÅR STYRKE 
- DIN TRYGGHET!

A-K maskiner avd. I-mek søker:

LEDIG STILLING HOS A-K MASKINER avd l-mek
A-K maskiner er en av landets
ledende private leverandører av
landbruksmaskiner og redskaper.
Virksomheten er organisert som
en landsdekkende kjede med 
50 salgs- steder, 440 ansatte 
og detaljomsetning 1,3 mrd. kr.
Vi er en del av Bertel O. Steen 
konsernet.

A-K maskiner er importør og
forhandler av Case IH og New 
Holland traktorer og høste-
maskiner. Vi representerer også 
ledende norske og utenlandske 
produsenter av redskaper og
utstyr for innendørsmekanisering. 

Vår styrke – din trygghet!

Produktsjef/-tekniker
svin/fjørfe
Ønskede kvalifikasjoner:

Henvendelser rettes til:

I-mek konsulent

Ønskede kvalifikasjoner:

Henvendelser rettes til:

SALGSFREMMER
I Stavanger/Jæren søker vi en salgsfremmer på deltid. Som 
salgsfremmer jobber du med noen av de mest spennende 
produktene innenfor norsk varehandel. Du får ansvaret 
for oppfølging av dine egne butikker. Arbeidsoppgavene 
vil bl.a. bestå av salg, varepåfylling, etablering av nyheter, 
sortiments- og labelssjekk. Erfaring fra handelen er en fordel, 
men ingen betingelse. God opplæring vil bli gitt. Vi søker en 
selvdreven person som liker nye utfordringer i en spennende 
og krevende bransje. Du må disponere egen bil. 

For rette person tilbyr Mersalg:

Spørsmål rettes til Teamleder Øyvind Ravndal, tlf. 91140104. 
Søknad med CV sendes snarest og innen 6. februar 2008 til 
oeyvind.ravndal@mersalg.no, eller pr post Veslemøyvn. 12,
4340 Bryne. For mer info se www.mersalg.no

Mersalg Gruppen er et av landets ledende selskaper 
innen salgstjenester. Vi utfører tjenester for 
oppdragsgivere innen dagligvare og faghandel. 
Mersalg representerer kjente merkevarer som L’Oréal, 
Polarbrød, Stimorol og Norsk Tipping. 
Mersalg har ca 200 ansatte og oms på 80 mill.

VI SKAL SKAPE MERSALG FOR VÅRE OPPDRAGSGIVERE

Har du lyst å jobbe i en 
spennende salong som har mer å 
tilby enn de fleste? Er du kreativ,
har stå på vilje og godt humør 
kan du være den rette personen.
Vi har to avdelinger; Luggen 
dame og herre frisør og Apollo 
Hårsystemer.

Vi kan tilby: greie arbeidstider
- gode lønnsbetingelser
- en sikker arbeidsplass
- gode utviklingsmuligheter
- en bedrift i stadig utvikling

Flere opplysninger ring Elin, mob.
97 98 10 51/ apollo@luggen.no 
eller kom innom 
Arbeidssted: Tysvær, Rogaland 
(10 min. fra Haugesund)
Søknadsfrist: 30.januar.
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www.luggen.no

Liker du kvalitet og kontroll?
VetcoGray, en del av GE Oil & Gas, har spesialisert seg i oppstrøms bore- og
produksjonsteknologi for onshore, offshore og undervanns olje- og gassindustri. 
Våre 5000 medarbeidere er nå en del av General Electrics olje- og gassteam, 
som leverer avanserte teknologiske produkter og tjenester for produksjon, LNG, 
rørledninger, lagring, raffinerier og petrokjemi.

Vi i VetcoGray Stavanger/Dusavik har i dag Europas største base innenfor service 
og vedlikehold av subsea produksjonsutstyr. Økt aktivitet og langsiktige kontrakter 
medfører at vi nå har behov for fl ere flittige medarbeidere til følgende stillinger:

Leder for kvalitetsinspektørene – jobb 861146

Oppgaver og ansvar:
• Fagansvarlig for kvalitetsarbeidet i avdelingen
• Lede, koordinere og optimalisere kvalitetsavdelingen
• Aktivt delta i HMS- og kvalitetsprosessene
• Utføre inspeksjoner med påfølgende rapportskriving (onshore/offshore)
• Aktivt delta i ledergruppen for verkstedene og basedriften

Nødvendige kvalifi kasjoner:
• Teknisk utdannelse, med minimum 4 års relevant erfaring
• Grunnleggende kunnskaper relatert til kvalitetskontroll og verkstedsaktiviteter
• Generell forståelse for og kjennskap til gjeldende kvalitetsstandarder 
   for offshoreindustien
• Beherske engelsk skriftlig og muntlig

 Verkstedoperatører, kontrollsystem – jobb 644725

Oppgaver og ansvar:
• Service, vedlikehold, testing og funksjonskjøring av subsea kontrollsystemer
• Modifikasjon, oppgradering og nybygging av disse systemene

Nødvendige kvalifi kasjoner:
• Elektro, elektromekanisk eller hydromekanisk bakgrunn
• Teknisk kjennskap til subsea kontrollsystemer eller tilsvarende
• Sosial, like å jobbe i team, god til å kommunisere
• Kundeorientert og serviceinnstilt
• Beherske engelsk skriftlig og muntlig

Vi kan tilby et godt og kreativt arbeidsmiljø med god takhøyde, gode 
utviklingsmuligheter og en ekspansiv bedrift i kontinuerlig utvikling.

Du finner mer informasjon om stillingene på www.gecareers.com, søk etter
jobbnummer nevnt ovenfor. Spørsmål rettes til Terje Grønning på 51 63 44 57 /
91 58 32 13 / terje.gronning@ge.com. Søknad sendes via nettsiden innen 30. januar.

GE imagination at work
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RUBRIKKANNONSER    
Rubrikkannonser koster kr. 50,- pr. stk. 3 innrykk koster kr. 100,- 
Rubrikkannonser og arrangementsannonser må være oss i
hende senest i løpet av mandagen. Rubrikkannonser er kun 
forbeholdt privatpersoner. Gjelder ikke næring.
E-post: solabladet@solabladet.no
Telefax: 51 64 64 65. Telefon: 51 64 64 64.

FUNNET ARBEID

KJØPES

DIVERSE

Rubrikkannonser

1 innrykk kr. 50

3 innrykk kr. 100,-

solabladet@solabladet.no

Det er vi som fornyer
kjøkkenet på 1 dag!

Ta kontakt for GRATIS

hjemmebesøk/

prisoverslag.

KJØKKENFORNYELSE

Øivind, mob. 480 37 000 

Herbalife
Ser du etter ernæring tilpasset
din aktive livsstil? Kontakt oss
gjerne på tlf. 51 65 20 43

VI SØKER JAKTTERRENG FOR
SMÅVILT OG HJORT

Stavanger og Rogaland Jeger -og Fiskeforening
Kontakt Jan, Tlf. 900 47 678

Vaskehjelp
Trenger du utvask av hus, kontor
eller lignende? Jeg har lang
erfaring, og gode referanser.
Ta kontakt på tlf: 909 98 614

Gratis taksjekk
Tilbud på omlegging av

alle typer tak samt 
blikkenslagarbeid.

Lang erfaring og gode 
referanser. Ring 

Solberg Byggtjenester 
tlf. 980 40 876

Vaske/rengjørings hjelp
ledig
Tysk jente 26 år, ønsker
rengjøringsarbeid privat eller i
bedrift. Ring 988 92 191/
51 65 05 64

Sanger skrives
Til alle anledninger.
tlf. 51 55 55 71. Mob. 908 25 885

Sommerbeite ønskes
En 3 års gammel islandshoppe
trenger sommerbeite.
Tlf: 51 64 06 14

Hålandslaget
Avholdes torsdag 16. feb. kl. 18
Sted: Løvens hule (Håland skole)

StyretÅ
r
s
m

ø
t
e

Saker til årsmøte må være meldt
styret i hende innen 10. februar. 

Denne ukens 
løsning

Forrige ukes
løsning

Mynter,sedler og
postkort
Ønskes kjøpt til beste
pris. Alt av interresse.
Kontant betaling.
Tlf: 902 590834

Natteravnene i Sola
Vakttelefon 415 70 887

Legg nr. inn i mobilen, 
så har du det når du trenger det

Påmelding e-post: sola@natteravn.no
Mer info: www.natteravn.no/sola 

Vi viser ansvar.

www.skh.no - 51653460 - 81533133

BARSELKAFÉ
Mandager mellom kl. 1000 og 1300 i Indre kafé.
Hjertelig velkommen til en møteplass for nybakte 
foreldre!
Honnøren og Sola Ferdigmat står for salg av mat og drikke.

Torsdag 12/3 Kl. 1800
Entré kr. 180,-

Fredag 6/2 kl. 1800
Entré 150,-/120, (bokklubben)
Arr.Victoria Productions

Med rundt 200 elever i sving er musikalen ”Annie” 
årets storsatsing fra Stavanger kulturskole.

Lørdag 14/2 kl. 1200 og 1700
Søndag 15/2 kl. 1200 og 1700

Entré kr 190,-/140,- (barn u 16 år)
Arr. Stavanger kulturskole

GallerinN inviterer til
salgsutstilling av nasjonale 
og internasjonale kunstnere.
Apning onsdag 4. mars kl. 1800
5.-8. mars kl. 1200-1900

Søndag 1. februar
Kl. 1400 & 1600

Billettsalget starter 23/1

Ansvar for hverandre

Kurs i mestring av depresjon
Nytt kurs starter onsdag 4. mars kl. 09.30 - 12.00 
på Psykisk helsearbeid, Åsenvegen 116, (bak Åsenhallen).

Kurs for deg som har hatt eller har depresjon eller er nedstemt på en slik måte at
det går ut over livskvaliteten. Lær å påvirke egen livssituasjon, ved å mestre/redusere:
- Graden av nedstemthet - Varigheten av depresjon
- De negative følgene av en depresjon, og å forebygge/forhindre tilbakefall
- Lær å øke opplevelser som gir eller tidligere har gitt glede.
- Å forholde seg til andre mennesker
- Bedre evnen til å sette grenser
Hjemmearbeid er en viktig del av kurset.
Ytterlige opplysninger fås på tlf. 51 64 16 40 / 474 64 251
v/Synnøve eller Ann Elin

Havørn fotball innkaller til årsmøte tirsdag
17. februar kl. 19.30 på Havørnhuset.
Saker som ønskes behandlet må være 
styret i hende innen 3. februar.

Velkommen.
Fotballstyret.

ÅRSMØTE

Sola SV minner om årsmøte 
mandag 26. januar kl. 18.00 i Erlingsalen
Rådhuset. Advokat Anne Kroken innleder
om kriminalitetsforebygging.

Vel møtt!
Sola SV

Årsmøte i Sola SV

King charles spaniel
Funnet på Sola mandag 19.
januar. Ta kontakt med
Leif på tlf: 410 69 292

Penger funnet
i Sola svømmehall.
Ta kontakt på tlf. 51 65 55 01

Årsmøte/Hyggekveld
Ons. 25. feb. kl. 18.00 på Kulturhuset.
Saker som skal behandles må være styret i
hende innen 9. februar.
Underholdning av Sola trekkspillklubb.
Opplesing, servering og loddsalg.

Alle velkomne. Hilsen Styret

Butikklokaler til leie
Vi har ledige butikklokaler midt i Sola sentrum.
Totalt 180 kvm. Store uteareler, god parkering.

Ta kontakt på tlf. 905 31 814, 
Henning Haugen



Tips oss om lokale nyheter – 51 64 64 64
Tips kan også sendes til: solabladet@solabladet.no

TORSDAG 
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Liv-Wenche Vigre fra
Røyneberg stiller ut for
første gang under 
Vestlandsutstillingen.

HELENE PAHR-IVERSEN

helene@solabladet.no

Liv-Wenche Vigre er solabu og debutant
under årets Vestlandsutstillingen, som
åpner i kunstmuseet i Ålesund lørdag. 

3. april kommer utstillingen til
Stavanger kunstforening.

– Da jeg så bilder fra fjorårets Vest-
landsutstillingen, fikk jeg lyst til å søke.
Fortsatt kan jeg nesten ikke tro at jeg ble
valgt ut, sier en stolt og glad debutant.

Talende bilde
Bildet som ble valgt ut er en akvarell med
tittelen «Maen min». Akvarellen viser
ektemannen i flere positurer i et fjelland-
skap.

– Vi drar gjerne på fotturer sammen.

Jeg har ofte skisseblokken med meg,
forteller hun.

Tema for årets Vestlandsutstillingen
er kjærlighet. Kunstnerisk leder, Tommy
Olsson, sier følgende om Vigre sin
akvarell: «Portrettet av den elskede ekte-
mannen tangerer noe mye råere og mer
autentisk enn jeg egentlig helt klarer å
håndtere. Hvis det er et eneste bilde som
bærer utstillingens tittel på sine skuldrer,
er det dette, og på nettopp disse brede,
maskuline skuldrene».

Ydmyk debutant
Liv-Wenche Vigre tar oppdrag fra sitt
hjem på Røyneberg. Med utdannelse
innen tegning og forming, samt som
dekoratør, har hun jobbet med flere
kunstneriske prosjekter. Men hun har
aldri stilt ut bildene sine.

– Dette er en sjanse som jeg er veldig
glad for, og veldig ydmyk over. Jeg føler
meg veldig heldig som får stille ut
sammen med dem, sier hun.

Vigre jobbet i flere år i Nordsjøen. På
fritiden tok hun kurs i kroki og rask
skissestrek ved Kunstskolen i Rogaland. 

– Jeg håper Vestlandsutstillingen
åpner noen nye dører for meg, sier hun.

Pc-kunst
Vigre har laget julekort for bedrifter,
vært borti dekorasjoner for skoler og en
rekke andre frilansoppdrag. Like før jul
kom heftet av Ajax sin fortelling «Nokk
et år» i postkassene. Dette heftet var
illustrert av henne.

Vigre tegner hva det skal være. Hun
inspireres av alt fra naturidyll til krigs-
herjinger.

– Jeg jobber med raske streker som
utvikler seg og endres hele tiden. Jeg
stiller høye krav til det jeg gjør, og blir
ikke så lett fornøyd med arbeidene mine.
Derfor går jeg inn og ut av dem og gjør
endringer til bildet blir slik jeg vil ha det,
forteller kunstneren.

Ved siden av akvarellmaling og
tegning jobber hun mye med grafisk
illustrasjon på data.

– Jeg scanner inn bildene og jobber
med dem i Photoshop. Det er en interes-
sant måte å designe bilder på, og jeg vil
gjerne lære enda mer om det, sier Vigre.

– Jeg kan fortsatt nesten ikke tro at jeg skal få være med på
Vestlandsutstillingen, sier Liv-Wenche Vigre. (Alle foto: Helene Pahr-Iversen)

Del av illustrasjonen til 
Ajax-fortellingen «Nokk et år»

Akvarellen «Maen min» ga Liv-Wenche Vigre innpass i
Vestlandsutstillingen. 


